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PROTOKÓŁ  Nr III/2024 

z przebiegu III Sesji Rady Gminy Bogdaniec 

odbytej w dniu 20 maja 2024r. 

 

 

Na skład 14 radnych w sesji uczestniczyło 11 radnych. 

 

Nieobecni: 

 

1. Jan Demczyszyn 

2. Tomasz Kulczyński 

3. Małgorzata Lipińska 

 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 

 

1. Wójt Gminy Bogdaniec 

2. Zastępca Wójta Gminy Bogdaniec 

3. Sekretarz Gminy 

4. Skarbnik Gminy 

5. Dyrektorzy Szkół i Przedszkoli Gminy Bogdaniec 

6. Kierownicy jednostek organizacyjnych Gminy Bogdaniec 

7. Przedstawiciele; Lokalnej Grupy Działania, Euroregionu ProEuropa Viadrian, Związku    

    Celowego Gmin MG-6   

8. Pracownicy urzędu gminy 

9. Sołtysi 

 

Lista obecności w załączeniu 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie III Sesji Rady Gminy Bogdaniec. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Informacja z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy Bogdaniec. 

4. Sprawozdanie z działalności Stowarzyszenia Gmin Województwa Lubuskiego za rok 2023. 

5. Informacja z działalności  Gminy Bogdaniec w Stowarzyszeniu Gmin Polskich Euroregionie   

    ProEuropa Viadrina w roku 2023. 

6. Informacja z działalności Związku Celowego Gmin MG-6 za rok 2023. 

7. Sprawozdanie z działalności  Stowarzyszenia Kraina Szlaków Turystycznych - Lokalna  

    Grupa Działania za rok 2023. 

8. Sprawozdanie z wykonania planu finansowego Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w    

    Bogdańcu za rok 2023. 

9. Sprawozdanie z wykonania planu finansowego Szkoły Podstawowej im. Włodzimierza    

    Korsaka w Jeninie za rok 2023. 

10. Sprawozdanie z wykonania planu finansowego Szkoły Podstawowej  im. Jana Pawła II   

      w  Lubczynie za rok 2023. 
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11. Sprawozdanie z wykonania planu finansowego Szkoły Podstawowej im. Leśników Polskich  

      w Jenińcu za rok 2023. 

12. Sprawozdanie z wykonania planu finansowego Gminnego Przedszkola Publicznego w   

      Jeninie za rok 2023. 

13. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bogdańcu za rok    

      2023 

14. Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Bogdańcu za rok 2023. 

15. Sprawozdanie z działalności Środowiskowego Domu Samopomocy w Krzyszczynce za rok  

      2023. 

16. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz    

      podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w Gminie Bogdaniec za rok    

      2023 

17. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów   

      Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii za rok 2023. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2023. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bogdaniec 

       na lata 2024-2028. 

20. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia szczegółowych zasad,  

      sposobu i trybu udzielania ulg  w  spłacie  należności pieniężnych mających charakter    

      cywilnoprawny, warunków  dopuszczalności   pomocy   publicznej w przypadkach,   

      w  których ulga  stanowić będzie  pomoc  publiczną  oraz wskazania organu lub osób    

      uprawnionych do udzielania tych ulg. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego gminy   

      Bogdaniec. 

22. Rozpatrzenie raportu o stanie Gminy Bogdaniec za rok 2023: 

1) przedstawienie przez Wójta Gminy raportu o stanie Gminy Bogdaniec za rok 2023, 

2) debata nad raportem o stanie Gminy Bogdaniec za 2023r., 

3) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Bogdaniec wotum zaufania. 

23. Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego za rok 2023. 

24. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Bogdaniec. 

25. Przyjęcie protokołu z przebiegu II Sesji Rady Gminy Bogdaniec. 

26. Interpelacje i zapytania radnych. 

27. Sprawy różne (wnioski i informacje). 

 

Otwarcia III Sesji Rady Gminy Bogdaniec dokonała Beata Wiśniewska – 

Przewodnicząca Rady. Stwierdziła quorum, wobec czego Rada może obradować  

i podejmować prawomocne uchwały. Poinformowała, iż obrady sesji są transmitowane 

i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania obrad będą 

udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej, na stronie internetowej gminy oraz w biurze 

rady. Ponad poinformowała o obowiązkach w zakresie nieujawniania, bez uzasadnionej 

potrzeby, danych osobowych osób niebędących funkcjonariuszami publicznymi, niepełniącymi 

funkcji publicznej, ani niezwiązanych z tą funkcją. 
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Ad. 2 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady – przedstawiła porządek obrad, zwróciła 

się z pytaniem czy są jakieś inne propozycje do porządku obrad? 

 

Tomasz Kwiatkowski – Wójt Gminy – wnioskuje o wprowadzenie do porządku obrad 

projektu uchwały w sprawie wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się 

o uzyskanie zezwolenia w zakresie ochrony przed bezdomnymi zwierzętami, prowadzenia 

schronisk dla bezdomnych zwierząt, a także grzebowisk i spalarni zwłok zwierzęcych i ich 

części na terenie gminy Bogdaniec w miejsce punktu 25, oraz przesunięcie punktu 13 

sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bogdańcu za rok 2023 

w miejsce punktu czwartego i dostosowanie kolejnej numeracji porządku obrad. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady – wnioskuje o zmianę w punkcie 18, roku  

z 2023 na 2024. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady – przystępujemy do głosowania wniosków 

do porządku obrad. 

Rada w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła w/w wnioski. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady – przystępujemy do głosowania porządku 

obrad z uwzględnieniem wprowadzonych zmian. 

 

Rada w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła porządek obrad z uwzględnieniem 

wprowadzonych zmian. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady – Przechodzimy do punktu 3 informacja  

z działalności międzysesyjnej wójta gminy bardzo proszę Pana Wójta 

o przedstawienie informacji.  

 

Ad. 3 

Tomasz Kwiatkowski – Wójt Gminy - Informacja z działalności wójta za okres  

od 20 maja do 23 czerwca bieżącego roku. Wydano zarządzenia w sprawie: powołania komisji 

do wyceny używanego sprzętu elektronicznego i innych rzeczy ruchomych w Urzędzie Gminy 

Bogdaniec, zmieniające zarządzenie w sprawie ustalenia regulaminu zasad i warunków 

korzystania z usług i świadczeń finansowych Zakładowego Funduszu Świadczeń Socjalnych, 

wprowadzono zmianę we wniosku o przyznanie ulgowego świadczenia socjalnego w części 

dotyczącej oświadczenia odpowiedzialności karnej za wprowadzenie w błąd, upoważnienie 

Pani Krystyny Breń, pracownika Urzędu Gminy Bogdaniec do sporządzania aktów 

pełnomocnictwa do głosowania w wyborach posłów do Parlamentu Europejskiego 

zarządzonych na dzień 9 czerwca 2024 roku oraz w wyborach uzupełniających do Rady Gminy 

Bogdaniec zarządzonych na dzień 30 czerwca bieżącego roku, upoważnienia Jarosława 

Pasterskiego, zastępcy wójta Gminy Bogdaniec do wydawania decyzji administracyjnych          

w imieniu wójta gminy Bogdaniec oraz określenia upoważnienia do podejmowania innych 

czynności, powołania Komisji Przetargowej do wyboru wykonawcy zadania pod nazwą remont 
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szkoły podstawowej w Jeninie i Lubczynie. Wpłynęła jedna oferta, dnia 28 maja dokonano 

otwarcia oferty kwota przeznaczona na realizację zadania to 1.100.000 zł, a wartość tej oferty 

2.245.980 zł. Spółka z Sierakowa. Dnia 31 maja bieżącego roku postępowanie unieważniono. 

Cena jaką wykonawca zaoferował za wykonanie zamówienia przewyższa kwotę, którą 

zamawiający zamierza przeznaczyć na jego sfinansowanie. Dnia 14 maja wszczęto kolejne 

postępowanie. Ograniczono zakres rzeczowy prac na obu obiektach. Termin składania ofert 

wyznaczono na dzień 1 lipca 2024 roku, kolejne zarządzenie, miana uchwały budżetowej na 

rok 2024 wprowadzono zmiany do budżetu trzema zarządzeniami i zwiększono dochody 

i wydatki budżetu w kwocie 112.630, 94 zł do działu transport i łączność, dotację w kwocie 

5.568 zł, dowóz mieszkańców do lokali wyborczych, administracja publiczna, dotacja  

w kwocie 12 299,43 zł, ewidencja ludności urzędy, naczelnych organów władzy państwowej, 

kontroli ochrony prawa oraz sądownictwa, dotacja w kwocie 39 877 zł na pokrycie wydatków 

związanych z przygotowaniem wyborów do Europarlamentu oraz wyborów uzupełniających 

do Rady Gminy Bogdaniec. Różne rozliczenia środków pochodzących z Funduszu Pomocy 

dla Obywateli Ukrainy w kwocie 15.953 zł. Dodatkowo zadania oświatowe dla obywateli 

Ukrainy. Pomoc społeczna, ośrodki wsparcia i zwiększenie dotacji o kwotę 7995 zł., dotyczy 

to Środowiskowego Domu Samopomocy. Zadania w zakresie przeciwdziałania przemocy  

w rodzinie. Dotacja w kwocie 6.000 zł. projekt realizowany przez Gminy Ośrodek Pomocy 

Społecznej. Refundacja podatków w kwocie 4. 664,51 zł. Korpus wsparcia seniora w kwocie 

 9 000 zł. Pomoc w zakresie dożywiania środków pochodzących w Funduszu Pomocy dla 

Obywateli Ukrainy w kwocie 1 322 zł. Edukacyjna opieka wychowawcza, zwiększenie planu 

dochodów i wydatków o dotację w kwocie 7728 zł, stypendium dla uczniów obywateli Ukrainy. 

Rodzina, świadczenia rodzinne i środki pochodzące z Funduszu Pomocy dla Obywateli 

Ukrainy w kwocie 2.210,- zł, karta dużej rodziny w kwocie 24 zł. Ustalenia harmonogramu 

dyżurów, i przerw wakacyjnych w pracy przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach 

podstawowych prowadzonych przez gminę Bogdaniec na rok 2023-2024. Harmonogram 

przerw wakacyjnych w przedszkolach i oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych 

prowadzonych przez gminę Bogdaniec na rok 2024. Przedszkola nr 2 w Bogdańcu, taką 

przerwę ma od 1 lipca do 31 lipca, Szkoła Podstawowa im. Włodzimierza Korsaka w Jeninie, 

przerwa od 1 sierpnia do 30 sierpnia, Szkoła Podstawowa im. Leśników Polskich w Jenińcu    

od 1 lipca do 31 lipca, Szkoła Podstawowa im. Jana Pawła II w Lubczynie przerwa od 1 sierpnia 

do 30 sierpnia, Gminne Przedszkole Publiczne w Jeninie, od 1 sierpnia do 30 sierpnia. 

Harmonogram dyżurów wakacyjnych przedszkoli prowadzonych przez Gminę Bogdaniec  

w roku 2023-2024; Przedszkole nr 2 w Bogdańcu, termin dyżuru od 1 sierpnia do 30 sierpnia, 

Szkoła Podstawowa im. Włodzimierza Korsaka w Jeninie od 1 lipca do 31 lipca, Szkoła 

Podstawowa im. Leśników Polskich w Jenińcu od 1 sierpnia do 30 sierpnia, Szkoła 

Podstawowa im. Jana Pawła II w Lubczynie od 1 lipca do 31 lipca, Gminne Przedszkole 

Publiczne w Jeninie od 1 lipca do 31 lipca z  tym, że dyżur będzie pełniony przy ulicy Pocztowej 

7 w Zespole Szkolno-Przedszkolnym ze względu na zaplanowany remont, żebyśmy mogli 

to logistycznie ten remont wykonać, to ten jeden miesiąc jest zbyt krótkim okresem, 

po wspólnych rozmowach z Panią Dyrektor taka decyzja została podjęta, Publiczne  

Przedszkola i Oddziały Przedszkolne przy Szkołach Podstawowych w gminie Bogdaniec 

funkcjonują przez cały rok kalendarzowy z przerwą wakacyjną umożliwiającą wykorzystanie 

przez pracowników pedagogicznych, pracowników usługi urlopu wypoczynkowego, 
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przeprowadzenia prac remontowo-modernizacyjnych oraz prawem nauczycieli do urlopu 

wypoczynkowego. Publiczne Przedszkola i Oddziały Przedszkolne przy Szkołach 

Podstawowych w gminie Bogdaniec pełnią dyżur wakacyjny według harmonogramu 

ustalonego w roku szkolnym 2023-2024 przez organ prowadzący w porozumieniu  

z dyrektorami placówek oświatowych. Dyrektorzy podają do wiadomości rodziców 

harmonogram dyżurów, zasady zgłaszania dziecka na dyżur, a także terminy składania 

wniosków. Tam dyżur wakacyjny przyjmowane będą dzieci już uczęszczające do przedszkoli, 

i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez gminę Bogdaniec 

w bieżącym roku szkolnym. Okres dyżuru wakacyjnego nie jest okresem adaptacji dla dzieci, 

które będą uczęszczały do przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w nowym roku szkolnym. 

Z dyżuru wakacyjnego mogą skorzystać jedynie dzieci, których oboje rodzice pracują lub 

rodzic samotnie wychowujący dziecko pracuje i w tym czasie nie korzystają z urlopu 

wypoczynkowego.  

      W zakresie gospodarki nieruchomościami; W dniu 20 maja odbył się pierwszy publiczny 

przetarg pisemny nieograniczony na sprzedaż następujących nieruchomości: działka 58/8, 

położona w obrębie 4 Bogdaniec, liczba złożonych ofert 1 oferta, cena wywoławcza 90.000,-, 

wadium 9.000,-, kwota zbycia nieruchomości 92.000,-, kolejny przetarg działka 55/9, przetarg 

nierozstrzygnięty, nieruchomość położona w obrębie 4 Bogdaniec, cena wywoławcza 75.000,-  

kolejna działka, 94/2, obręb 3 Łupowo, liczba złożonych ofert 1, cena wywoławcza 290.000,- 

wadium 29.000,-, kwota zbycia nieruchomości 291.650,- , kolejna działka w przetargu, działka 

295/14 jedną trzecią udziału w działce 295/15 przetarg nierozstrzygnięty, była to nieruchomość 

położona w obrębie 4 Bogdaniec, cena wywoławcza 82.000,-, kolejna działka 295/13,  

tu również 1/3 udziału w działce 295/15 przetarg nierozstrzygnięty, obręb 4, Bogdaniec, cena 

wywoławcza 87.000,-, trzecia działka 295/12, tu również 1/3 udziału w działce 295/15 przetarg 

nierozstrzygnięty nieruchomość położona w obrębie 4 Bogdaniec, cena wywoławcza 76.000,-. 

W dniu 14 czerwca bieżącego roku ogłoszono drugi publiczny przetarg pisemny 

nieograniczony, dotyczący sprzedaży na własność nieruchomości gruntowych, 

niezabudowanych, położonych w miejscowości Jenin; działka 11/13, o powierzchni 0,829 ha, 

cena wywoławcza 110.000,- jest, to nieruchomość gruntowa niezabudowana, położona  

w obszarze miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. Teren przeznaczony na 

teren zabudowy mieszkaniowej. Druga nieruchomość położona w obrębie Jenin, działka 

 o numerze 11/14, o powierzchni całkowitej, 0,648 ha, cena wywoławcza to 80.000,- jest, 

to nieruchomość gruntowa niezabudowana, położona w obszarze miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego, teren przeznaczony na teren zabudowy mieszkaniowej.  

      W zakresie spotkań roboczych; spotkanie z Panem Przewodniczącym Przemysławem 

Wojcieszakiem w sprawie opracowania programu rewitalizacji, z właścicielką prywatnego 

Przedszkola Kraina Dzieciństwa w Łupowie w sprawie ewentualnego zakupu budynku przez 

gminę, z Panią Iloną Wojciechowską Prezesem Stowarzyszenia Kraina Szlaków 

Turystycznych, Lokalna Grupa Działania w sprawie możliwości składania wniosków  

o dofinansowanie i za, to spotkanie Pani Prezes bardzo dziękuję, z mieszkańcami Motylewa 

w sprawie remontu drogi gminnej, z Panem Władysławem Ryl w sprawie organizacji 

Lubuskiego Święta Chleba, z Panią Ewą Piotrowską audytorem zewnętrznym Urzędu Gminy 

Bogdaniec w sprawie weryfikacji planu audytu jednostek gminy Bogdaniec, Nadleśniczym  

Nadleśnictwa Bogdaniec z Panem Piotrem Pietkunem w sprawie współpracy gminy Bogdaniec 
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i Nadleśnictwa oraz organizacji Lubuskiego Święta Chleba, z Panem Sławomirem Giżyckim 

Prezesem Zgromadzenia Wspólników Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej w sprawie dalszej 

współpracy w zakresie SIM, z rodzicami oraz właścicielką prywatnego przedszkola i klubiku 

dziecięcego Kraina Dzieciństwa w Łupowie w sprawie przedłużania działalności placówki 

 w okresie wakacji. Ta placówka 30 czerwca miała być zamknięta, jednakże zgłaszane przez 

rodziców, którzy nie mają zabezpieczenia dla swoich dzieciaczków przystąpiliśmy do rozmów 

z właścicielką tej placówki, która wyraziła akces, że przez okres wakacji ta działalność będzie 

prowadzona, z dyrektorem Muzeum Lubuskiego w Gorzowie Wielkopolskim Zagroda 

Młyńska z  Panią Ewą Pawlak  m.in. w sprawie organizacji Lubuskiego Święta Chleba, z Panem 

Konradem Łyczką dyrektorem GBS Barlinek w sprawie dalszej współpracy z gminą 

Bogdaniec, z Panią Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzin w sprawie rodzin 

zastępczych dla dzieci z terenu gminy Bogdaniec, ze Starostą Gorzowskim w sprawie 

utworzenia Związku Powiatowo-Gminnego dotyczącego transportu zbiorowego, ze Starostą 

Gorzowskim w sprawie zwiększenia udziału finansowego gminy Bogdaniec przy remontach 

dróg powiatowych. Pan Starosta złożył propozycję, że gmina powinna, to kolejne spotkanie  

w tej sprawie, że gmina powinna partycypować nie w 50% w drodze powiatowej, czyli jak 

sama nazwa mówi, nienależącej do gminy, że powinniśmy w 70% uczestniczyć w kosztach. 

Byliśmy na spotkaniu z Panią Skarbnik, tu również dziękuję za te wsparcie jest to dla nas nie 

do zaakceptowania taki procentowy udział. Kolejne spotkanie z przedstawicielami Lubuskiej 

Izby Rzemieślniczej w Gorzowie w sprawie tegorocznych obchodów Lubuskiego Święta 

Chleba z Proboszczem Parafii w Lubnie, księdzem Marcinem Krechowiczem w sprawie 

remontu kościoła pod wezwaniem Matki Boskiej Królowej Świata w Stanowicach. Nowy 

ksiądz proboszcz w parafii w Lubnie od trzech tygodni i już do tych rozmów przystąpiliśmy, 

z przedstawicielami Uniwersytetu Trzeciego Wieku w Bogdańcu w sprawie działalności 

Uniwersytetu oraz współpracy z gminą Bogdaniec, dyrektorami Szkół Podstawowych  

w Bogdańcu, w Jeninie, w Jenińcu, w Lubczynie oraz dyrektorem Przedszkola w Jeninie 

w sprawie m.in. organizacji zakończenia roku szkolnego. Mogę dopowiedzieć, że ustaliliśmy 

też dni wolne w kolejnym roku szkolnym. Dni wolnych od zajęć, z prezesem OSP w Bogdańcu 

w sprawie dodatkowego wsparcia finansowego OSP przez gminę Bogdaniec, 

z przedstawicielami spółki ELFEKO w sprawie inwestycji budowy i przebudowy linii 

energetycznej 110 KV, z Naczelnikiem Wydziału Dróg Powiatowych i Organizacji Ruchu 

Starostwa Powiatu Gorzowskiego  Panią Agnieszką Harasimowicz w sprawie ustalenia terminu 

otwarcia drogi Stanowice-Racław, ta droga będzie otwarta już jutro, właśnie przed chwileczką 

na komisji tą wiadomość otrzymałem, z mieszkańcami miejscowości Jeże oraz Sołtysem Panią 

Renatą Kowal w sprawie zjazdów na posesję z utwardzonego wału przeciwpowodziowego. 

Korzystając z okazji, to też przeszliśmy z Panią Sołtys tą drogę, gdzie na wcześniejszej sesji 

były zgłaszane nieprawidłowości. Tych nieprawidłowości nie stwierdziliśmy wspólnie 

w wyniku lustracji tego wału, z mieszkańcami oraz Radną  Panią Karoliną Tomczyszyn  

i pracownikami Urzędu Gminy Bogdaniec celem wyjaśnienia wątpliwości w związku 

z inwestycją, to jest remontem drogi w miejscowości Jasiniec, tu słusznie Pani Radna zgłaszała, 

że łuk drogi jest niewidoczny, teren został do widoczności przywrócony, z Panią Sołtys 

Kwiatkowic w sprawie zamontowania lustra przy wyjeździe z sali wiejskiej w Kwiatkowicach, 

budowy placu zabaw w Kwiatkowicach, progów zwalniających na drodze powiatowej,  

również pismo zostało skierowane w ubiegłym tygodniu do Pana Starosty o rozważenie 



7 

 

zamontowania takich progów, to duża inicjatywa też Pani dyrektor Karoliny Kościukiewicz 

i listy poparcia mieszkańców ponad 80 osób, Pani Przewodnicząca również wspierała, żeby te 

progi były, spotkanie z panią Agnieszką Świątek, Dyrektorem Wydziału Programów 

Europejskich i Rządowych Lubuskiego Urzędu Wojewódzkiego w sprawie złożenia wniosku 

na utworzenie żłobka publicznego w ramach programu Aktywny Maluch,  i dodatkowo udział 

Panem Andrzejem Biniewskim w posiedzeniu Zgromadzenia Związku Celowego Gmin 

MG-6,. udziału w Zwyczajnym Zgromadzeniu Wspólników Społecznych Inicjatywy 

Mieszkaniowej KZN-Warciański Spółka z o.o. z siedzibą w Gorzowie Wielkopolskim, udział 

w szkoleniu z Panią Skarbnik dla organów wykonawczy jednostek samorządu terytorialnego 

prowadzonego przez Regionalną Izbę Obrachunkową w Zielonej Górze, posiedzenie 

Zwyczajnego Zgromadzenia Wspólników Gorzowskiego Ośrodka Technologicznego Parku 

Naukowo-Przemysłowego Spółka z o.o. Dziękuję jeżeli są pytania to bardzo proszę? 

 

Małgorzata Węgrzyn – Radna zwróciła się z pytaniem do Pana Wójta - chciałam zapytać 

w sprawie przedszkola Kraina Dzieciństwa w Łupowie na jakim etapie są rozmowy, jakie są 

plany przejęcia, jaka jest kwota ewentualnego zakup tego przedszkola przez gminę?  

 

Tomasz Kwiatkowski – Wójt Gminy – udzielając odpowiedzi poinformował -Tak jak 

wspomniałem wcześniej przedłużony jest i będzie czas funkcjonowania placówki.  

Jak już w punkcie też ostatnim wspomniałem doszło do spotkania z panią dyrektor Wydziału 

Programów Europejskich i Rządowych Lubuskiego Urzędu Wojewódzkiego w sprawie 

złożenia wniosku na utworzenie właśnie w tym miejscu, w którym funkcjonuje Kraina 

Dzieciństwa, żłobka publicznego. Nie chcę podawać terminów, bo sam ich nie znam, kiedy ten 

wniosek zostanie i w jaki sposób rozpatrzony. Dlatego idąc naprzeciw oczekiwaniom rodziców, 

prowadziliśmy negocjacje, aby ta placówka jeszcze przez te dwa miesiące funkcjonowała. 

 

Karolina Tomczyszyn – Radna zwróciła się z pytaniem do Pana Wójta - Mam pytanie 

odnośnie tego rozstrzygnięcia, które zostało w zasadzie unieważnione odnośnie remontu szkół 

Jenin i Lubczyno, bo tutaj widzę, że jest wskazane, że ograniczono zakres rzeczowy prac na 

obu obiektach i chciałabym się dowiedzieć o co został ten zakres ograniczony.  

 

Tomasz Kwiatkowski – Wójt Gminy – udzielając odpowiedzi poinformował - 

Te uzgodnienia były poczynione przy konsultacji z Panią dyrektor i Panem dyrektorem, gdyż 

to oni znają te największe potrzeby i z czego moglibyśmy zrezygnować, a z czego po prostu 

nie jesteśmy w stanie zrezygnować, chociażby ze względu na nałożone przez Sanepid 

wskazania. 

 

Marcin Mieczkowski – Kierownik Referatu Infrastruktury Technicznej – uzupełniając 

informację poinformował – Tak jak Pan Wójt poinformował, to co musimy będziemy robić, 

pozostałe elementy jak malowanie klas, które nie wymagających natychmiastowego 

odnowienia, to sobie odpuścimy. Okres wakacyjny już się zaczął, a my jeszcze wykonawcy nie 

mamy. Najważniejsze teraz, żeby wyłonić wykonawcę, żeby w ogóle wejść z remontem. 

Zobaczymy jakie będzie rozstrzygnięcie ofert, które nastąpi w dniu 1 lipca, poniedziałek. 

Miejmy nadzieję, że się trafi wykonawca, który w ramach przyznanej kwoty przystąpi do 
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remontu. W Jeninie zostaje przeprowadzony generalny remont hali, pomieszczeń socjalno-

szatniowych, natomiast w Szkole w Lubczynie zostanie dostosowany dodatkowy gabinet po 

byłym mieszkaniu, zmiana gabinetu dyrektora  i sekretariatu oraz remont klaso-pracowni 

informatycznej. 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze jakieś 

pytania? Nie słyszę. W związku z tym przechodzimy do punktu kolejnego 4. Sprawozdanie  

z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bogdańcu za rok 2023. Proszę bardzo 

Panią Kierownik Renatę Gorczycę o przedstawienie sprawozdania. 

 

Ad. 4 

Renata Gorczyca – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bogdańcu - 

Szanowni Państwo, przedstawię sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Bogdańcu. Szczegółowo zostało sprawozdanie omówione na komisjach. 

Wspomnę jeszcze, że funkcjonujemy na podstawie ustawy o pomocy społecznej oraz innych 

ustaw, które macie Państwo wymienione w sprawozdaniu, które otrzymaliście. Budżet 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej został zrealizowany w wysokości ponad pięciu 

milionów. Budżet został zrealizowany i wykorzystany zgodnie z planem, racjonalnie  

z zachowaniem dyscypliny finansów publicznych. Chciałam jeszcze wspomnieć tutaj o jednej 

ważnej rzeczy. W ubiegłym roku Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej uczestniczył  

w realizacji projektu Zintegrowany System Zapobiegania Przemocy Domowej.  

Był realizowany w ramach Programu Operacyjnego Sprawiedliwość z funduszy norweskich  

i krajowych. W ramach tego programu pracownicy ośrodka przeprowadzili 400 ankiet 

indywidualnych. Były to indywidualne diagnozy w rodzinach z terenu gminy Bogdaniec. 

Celem tych diagnoz było zbadanie poziomu wiedzy o przemocy domowej. W ramach tego też 

programu jak większość z Państwa wie, uczestniczyli również seniorzy z naszej gminy ponad 

500 rodzin seniorów otrzymało w ramach tego programu, odbyło się 9 spotkań na terenie 

gminy. Mieli seniorzy spotkania z mediatorem sądowym, który pomagał im zrozumieć, czym 

jest konflikt, czym jest przemoc domową i gdzie o tę przemoc mogą się zgłosić. Gdzie mogą 

zgłosić, jeżeli taki fakt w ich domach istnieje. Zaznaczę jeszcze o jednej ważnej potrzebie 

ośrodka pomocy, to jest pilny remont budynku, termomodernizacja naszego budynku. I o tym 

też wie Pan Wójt i Państwo z pewnością też, przejeżdżając koło naszego budynku, jak my 

wyglądamy. Dziękuję bardzo. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady- dziękuję bardzo, czy są pytania lub uwagi 

do przedstawionego sprawozdania? nie widzę wobec tego proszę o wnioski komisji. 

 

Karolina Tomczyszyn – Komisja Budżetu i Spraw Gospodarczych – Komisja w 

głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione sprawozdanie. 

 

Edyta Kiełpińska – Przewodnicząca Komisji Socjalno-Komunalnej - Komisja  

w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione sprawozdanie. 
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Arkadiusz Grzegorczyk – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska - Komisja w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione 

sprawozdanie.  

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Przechodzimy do głosowania. 

 

Rada w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła sprawozdanie Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Bogdańcu za rok 2023 ( sprawozdanie w załączeniu). 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady- dziękuję bardzo, przechodzimy do punktu 

5. Sprawozdanie z działalności Stowarzyszenia Gmin Województwa Lubuskiego za rok 2023, 

bardzo proszę Pana Wójta o przedstawienie sprawozdania. 

 

Ad. 5 

Tomasz Kwiatkowski – Wójt Gminy - Gmina Bogdaniec jest członkiem Zrzeszenia 

Gmin Województwa Lubuskiego. W 2023 roku w Zarządzie Zrzeszenia zaszły zmiany 

osobowe. Funkcję drugiego wiceprezesa Związku Gmin Województwa Lubuskiego przestał 

pełnić Ryszard Kowalczuk, wójt gminy Brody. Wakat na stanowisku wystąpił w wyniku 

śmierci. W Komisji Rewizyjnej nie zaszły żadne zmiany osobowe. Zarząd Zrzeszenia 

przedstawiał się w następujący sposób. Pan Marek Cebula, burmistrz Krosna-Odrzańskiego, 

pełnił funkcję prezesa. Pani Sylwia Łaźniewska, burmistrz Dobiegniewa, pierwszego 

wiceprezesa. Paweł Jagasek, burmistrz Korzuchowa, funkcję skarbnika. Bartłomiej Kucharyk, 

wójt gminy Przytoczna, funkcję sekretarza. Obecnie pełni funkcję prezesa. Pani Krystyna 

Pławska, wójt gminy Bogdaniec, członka zarządu. Paweł Lichtański, burmistrz Iłowej, członek 

zarządu. Jacek Milewski, prezydent Nowej Soli, członek zarządu. Zrzeszenie prowadziło 

działalność lobbingowa w procesach legislacyjnych. Najważniejszym zadań zrzeszenia należy 

przyjmowanie stanowisk i uchwał w określonych kwestiach związanych z organizacją pracy 

 w samorządach szczebla gminnego, a także rozwiązaniami ustawowymi obejmującymi 

tematykę samorządową. W 2023 roku podjęto trzy uchwały i osiem stanowisk, które uchwalone 

zostały podczas walnych zebrań członków zrzeszenia lub też w trybie głosowania 

elektronicznego, współpraca z gminami członkowskimi. W 2023 współpraca z gminami 

realizowana była poprzez realizację konwentów dla prezydentów, burmistrzów i wójtów, 

seminariów szkoleniowych dla pracowników samorządu gminnego różnego szczebla oraz 

samorządowych zakładów budżetowych stałych, seminariów szkoleniowych dla sekretarzy  

i skarbników, przeprowadzenie ankietyzacji wśród gmin, konsultacji ustaw i rozporządzeń  

w ramach prac grup roboczych. Reprezentacja Zrzeszenia Gmin w instytucjach, radach. 

Zrzeszenie Gmin Województwa Lubuskiego posiada swoich przedstawicieli w różnych ciałach, 

zespołach, komisjach, komitetach, kapitułach funkcjonujących przy Wojewodzie Lubuskim, 

Urzędzie Marszałkowskim Województwa Lubuskiego i Sejmiku Województwa Lubuskiego.  

Od października 2023 roku przedstawiciele Lubuskiej Uniwersytetu Samorządu Terytorialnego 

są również przedstawicielami Ogólnopolskiego Porozumienia Organizacji Samorządowych  

w Zespołach Problemowych Komisji Wspólnej Rządu i Samorządu Terytorialnego oraz 

Komitecie Monitorującym dla Programu Pomoc Techniczna dla Funduszy Europejskich 2021-

2027. Szeroka reprezentacja pozwala na bieżące i aktywne odnoszenie się do spraw i decyzji 
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podejmowanych na szczeblu samorządu województwa i szczeblu rządowym, a mających realne 

przełożenie na jakość i zakres funkcjonowania lubuskiego samorządu gminnego. W 2023 r. 

Biuro Zrzeszenia Gmin Województwa Lubuskiego zorganizowało 29 spotkań w formie szkoleń 

i seminariów. Związek Zrzeszenie prowadzi działalność informacyjną, Biuro Zrzeszenia Gmin 

prowadzi systematycznie stronę internetową organizacji oraz profil na portalu 

społecznościowym Facebook. Ponadto przesyłane są w zależności od potrzeb informacje na 

temat pilnych komunikatów na stronie w formie maili do wszystkich członków Zrzeszenia.  

To jest sprawozdanie, które posiadacie Państwo w formie papierowej. Dziękuję bardzo. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady- dziękuję bardzo, czy są pytania lub uwagi 

do przedstawionego sprawozdania? nie widzę wobec tego proszę o wnioski komisji. 

 

Karolina Tomczyszyn – Komisja Budżetu i Spraw Gospodarczych – Komisja w 

głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione sprawozdanie. 

 

Edyta Kiełpińska – Przewodnicząca Komisji Socjalno-Komunalnej - Komisja  

w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione sprawozdanie. 

 

Arkadiusz Grzegorczyk – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska - Komisja w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione 

sprawozdanie.  

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Przechodzimy do głosowania. 

 

Rada w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła sprawozdanie z działalności 

Stowarzyszenia Gmin Województwa Lubuskiego za rok 2023 ( sprawozdanie w załączeniu). 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady- dziękuję bardzo, przechodzimy do punktu 

6. Informacja z działalności  Gminy Bogdaniec w Stowarzyszeniu Gmin Polskich Euroregionie   

    ProEuropa Viadrina w roku 2023. Bardzo proszę Pana Krzysztofa Szydłaka o przedstawienie 

sprawozdania. 

 

Ad. 6 

Krzysztof Szydłak – Dyrektor Stowarzyszenia Euroregionu Pro Europa Viadrina -  

Pani Przewodnicząca, Panie Wójcie, Panie Panowie Radni, Szanowni Goście. Bardzo dziękuję 

za zaproszenie. Ubiegły rok też był dla nas szczególny, bo wspólnie obchodziliśmy już 30-lecie 

powstania Euroregionu. Jednym z sygnatariuszy umowy o otworzenie Euroregionu była 

również gmina Bogdaniec, która bardzo aktywnie współpracuje ze swoimi partnerami z 

Niemiec, zarówno z Petreschagen-Egerstorf i z innymi gminami. Takie podsumowujące też 

naszą działalność, bo w ramach funduszy interregowskich małych, którymi my zarządzamy, 

bardzo aktywnie Komisja Oceniająca funkcjonowała, w której przedstawicieli gminy brytyjskie 

pracowały. W ramach tego interregu my dofinansowaliśmy na terenie gminy w latach 2014-

2013 projektów małych na kwotę 80 tys. euro. Jesteśmy dumni z tego, że bardzo aktywnie 

funkcjonują tutaj projekty. Są realizowane z Polskiej Miejskiej Wymiany Młodzieży. Mieliśmy 
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sposobność być w ubiegłym roku u Państwa na obchodzie jubileuszu współpracy z partnerem 

z Niemiec dotyczący projektu związany z robotyką, gdzie jesteśmy też bardzo dumni, że udało 

nam się pomóc, wesprzeć ten projekt, może niewielką kwotą, ale to są bardzo fajne, bardzo 

ciekawe projekty, gdzie młodzież z Polski i Niemiec się integruje, ale też i na pewno rozwija 

swoje umiejętności takie manualne i są naprawdę pod wrażeniem tych robocików, które 

 te dzieci wspólnie zrobiły. Również, tak jak pan wójt znaczył o Stowarzyszeniu Gminy 

Województwa Lubuskiego, w naszym Stowarzyszeniu Gminy Wojewódzkiego Regionu 

ProEuropa Viadrina bardzo aktywnie też pracowała w ubiegłym roku Pani Wójt Krystyna 

Pławska. My w ramach tego stowarzyszenia realizowaliśmy różne projekty interregu, takie 

duże dla wszystkich naszych członków. Był to m.in. taki projekt Dialog 2.0, gdzie chodziło 

 o porównywanie systemów edukacyjnych, ale też tych systemów edukacyjnych i też w ramach 

tego projektu zorganizowaliśmy taki popyt kilkudniowy dla dzieci właśnie z gminy Bogdaniec 

w Neutrebbin, gdzie miały te zajęcia dotyczące tematyki Wilka, który się u nas pojawił.  

Ja mógłbym jeszcze wiele o tym mówić, a jeszcze dwa zdania. Ubiegły rok był też ważny, 

bo zatwierdzono dla nas fakturę małych projektów na nową perspektywę i udało nam się w tym 

roku uruchomić ten nabór w czerwcu na nowe projekty. Jesteśmy do dyspozycji, jeśli chodzi o 

nowe pomysły, stare pomysły, realizację wszystkich projektów spotkań z partnerami z Niemiec. 

Dziękuję. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady- dziękuję bardzo, czy są pytania lub uwagi 

do przedstawionego sprawozdania? nie widzę wobec tego proszę o wnioski komisji. 

 

Karolina Tomczyszyn – Komisja Budżetu i Spraw Gospodarczych – Komisja w 

głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione sprawozdanie. 

 

Edyta Kiełpińska – Przewodnicząca Komisji Socjalno-Komunalnej - Komisja  

w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione sprawozdanie. 

 

Arkadiusz Grzegorczyk – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska - Komisja w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione 

sprawozdanie.  

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Przechodzimy do głosowania. 

 

Rada w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła sprawozdanie z działalności Gminy 

Bogdaniec w Stowarzyszeniu Gmin Polskich Euroregionie ProEuropa Viadrina w roku 2023 

(sprawozdanie w załączeniu). 

 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady- dziękuję bardzo, przechodzimy do punktu 

7. Informacja z działalności Związku Celowego Gmin MG-6 za rok 2023. Bardzo proszę Panią 

Katarzynę Szczepańską o przestawienie informacji. 
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Ad. 7 

Katarzyna Szczepańska – Przewodnicząca Zarządu Związku Celowego Gmin MG-6 - 

Szanowni Państwo. Informację szykowaliśmy dla Państwa na początku, praktycznie marca. 

Jeszcze w momencie, kiedy nie mieliśmy pełnego dokumentu, który się nazywa analiza stanu 

gospodarki od pandemii, bo taki dokument musimy przygotować do końca marca. I w tym 

dokumencie jest też ważna informacja, między innymi taka, Jak gminy sobie radzą 

z osiąganiem poziomów odzysku? Jak państwo doskonale wiecie, oprócz tego, że segregujemy 

odpady, mamy obowiązek te poziomy wymagane ustawowo osiągać. I chciałabym tylko 

powiedzieć, że za 2023 rok wagowo należało osiągnąć poziom odzysku odpadów, czyli 35% 

odpadów wytworzonych przez mieszkańców danej gminy. powinno wrócić do recyklingów. 

Jeżeli chodzi o gminę Bogdaniec, udało się osiągnąć poziom aż 42,3%. Więc w tym zakresie 

jest bardzo fajnie i chcielibyśmy, żebyście Państwo nie ustawali w segregowaniu odpadów, bo 

to jest bardzo ważne. Wyprzedza was tylko i wyłącznie gmina Kłodowa osiągając 35%, ale są 

też samorządy, które nie osiągają 35% tych, do których były zobligowane w ubiegłym roku.  

A musimy wiedzieć, że w każdym następnym roku skokowo przyrasta ten współczynnik, więc 

ustępować w segregowaniu nie możemy. My się troszeczkę jako związkowcy denerwujemy 

tym, jakie odpady trafiają tak naprawdę do mieszkańców, bo kupując butelkę wody, wydaje 

nam się, że to jest butelka wody, mieszkaniec super robi, czyli butelkę po wypiciu wody 

wyrzuci do żółtego pojemnika, a nagle się okazuje, że ta butelka nie nadaje się do recyklingu. 

I w tym momencie, w takim pojemniku, gdzie jest 120 litrów, nagle się okazuje, że 30 litrów 

jest tylko odpadów, które się nadają do recyklingu. Więc te poziomy odzysku, naszym zdaniem 

osobistym, są krzywdzące i z tym będziemy walczyli i będziemy stawali na barykady  

za naszych mieszkańców, bo brak rozszerzonej odpowiedzialności producenckiej tak naprawdę 

powoduje, że kto wie, że ten plastik nie jest plastikiem, tak? Więc tak naprawdę Duża praca 

przed naszymi jeszcze rządzącymi krajem. Mówi się o tym, że wprowadzi się system koalicyjny 

już w przyszłym roku, więc on też pewnie zamiesza trochę w systemach odpadowych z tego 

powodu, że wszystko co się da wyciągnąć mieszkańcy będą mogli oddać do butelkomatu. 

oddadzą, więc w systemie zostanie tylko i wyłącznie śmieć, którym się już nic nie da zrobić tak 

naprawdę. I zagospodarowanie tego śmiecia wtedy może być stosunkowo droższe z tego tytułu, 

że instalacje już nie otrzymają surowca, który dzisiaj sobie sprzedają. Otrzymają tylko 

i wyłącznie odpad, który się nie nadaje do dalszej obróbki. Więc zobaczymy, co przed nami 

przyszły rok. Ja jeszcze tylko się odniosę do ubiegłego roku, na co chciałam zwrócić Państwu 

uwagę, oprócz tego, co Państwo tutaj dostaliście. Szanowni Państwo, jak widzicie, w systemie 

naszym z gminy Bogdaniec mamy zgłoszonych 5978 mieszkańców. To są osoby zgłoszone w 

deklaracji. Z systemu GUS-owskiego wynika, że na gminie mieszka 7 tysięcy ponad osób. My 

jako Związek obowiązkowo szukamy tych dusz, których nie ma. Nie możemy założyć, że 100% 

tych mieszkańców to są ci, którzy się ukrywają albo nie chcą płacić za odpady, ale jest taka 

część, która rzeczywiście tak robi, więc my mamy już miano stalkerów. u niektórych 

mieszkańców z tego tytułu, że my dochodzimy każdymi możliwymi sposobami informacji, kto 

na przykład ukrywa, że gdzieś w gospodarstwie są cztery osoby, a deklaracja jest złożona za 

dwie osoby. Mamy takie narzędzia, mamy możliwość skorzystania z danych, którymi 

dysponuje gmina i tutaj zawsze prosimy o takie dane w zakresie prawa, które obowiązuje ale 

też mieszkańcy sami się czasami wysypują, bo wstawiają różne rzeczy na Facebooka, albo np. 

piszą do nas te różnego rodzaju pisma, które później gdzieś nie pokrywają nam się z danymi. 
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W związku z tym, jeżeli chwycimy takiego delikwenta, to ciśniemy go już do końca.  

Kończy się to decyzją, kończy się to zajęciem komorniczym i nerwami na nas, ale szanowni 

państwo, Walczymy dla tych, którzy sumiennie, rzetelnie płacą za te odpady. Im więcej tych 

rzetelnych, tym jest szansa, że stawka za odpady będzie mniejsza, bo jeżeli ilość odpadów 

wskazuje na 7 tysięcy ludzi i taką liczbę odpadów musimy zagospodarować, a dostaniemy 

opłatę z 5 tysięcy ludzi, no to musicie Państwo wiedzieć, dlaczego stawki mogą rosnąć, tak? 

Więc my walczymy o ten system, staramy się, żeby go jak najbardziej uskutecznić. 

Pokazaliśmy państwu, ile prowadzimy postępowań. Też chciałam zwrócić uwagę,  

że mieszkańcy płacą tak, jak im się chce lub czasami, niestety w pewnym procencie wypadków, 

tak jak ich stać. I tutaj tylko dodam, że obsługujemy ponad 2 tysiące nieruchomości na terenie 

państwa gminy. Corocznie wiąże się z tym, że wysyłamy ponad 1600 upomnień na 2000 

nieruchomości. To są właściciel nieruchomości, a ponad 1600 wysyłamy upomnień. Szanowni 

Państwo, zapłacicie za swoje odpady. Więc to skala nie jest pocieszająca, aczkolwiek my nie 

ustajemy w bojach. To, co teraz na pewno może denerwować mieszkańców, bo my się 

spotykamy z dużym oporem, nawet z skargami składanymi na zarząd, Wraz ze zmianą ustawy 

prawo wodne nałożono na gminy, tutaj związek reprezentujący gminę, obowiązek prowadzenia 

kontroli opróżniania szamb i przydomowych oczyszczalni ścieków. I ta częstotliwość 

wynikająca z regulaminu utrzymania czystości, jak na tą chwilę, niezmieniona, mówi o tym,  

że każdy, kto ma szambo, musi co dwa miesiące z tego szamba swoje ścieki wyprowadzić. czy 

to jest za często, czy to nie jest za często. Na razie nie nam o tym mówić. Próbowaliśmy zmienić 

tę częstotliwość. Sanepid niestety dał negatywną opinię co do tego, twierdząc, że ścieki, które 

leżą w szambie dłużej, po prostu zagniwają i później instalacja ma ogromny problem  

i dodatkowe koszty po to, żeby te ścieki oczyścić. Więc na razie raz na dwa miesiące wszyscy 

muszą szambo opróżnić. A jeżeli chodzi o Sanepid w przydomowych oczyszczalniach ścieków, 

jest to tak jak jest napisane w instrukcji, ale nie rzadziej niż raz do roku. No i my rzeczywiście 

po zmianie ustawy mamy obowiązek kontrolować mieszkańców i tych kontroli 

przeprowadzamy bardzo dużo. Więc na samej gminie Bogdaniec w 2023 roku 

skontrolowaliśmy 67 posesji, z czego aż 56 nie prowadziło odbioru tych ścieków z tą 

częstotliwością wynikającą z regulaminu utrzymania czystości. My jako związek mamy tylko 

i wyłącznie jedną możliwą drogę, jest to wykroczenie wobec środowiska i takie wykroczenie 

musimy zgłaszać na policję. I dopiero w momencie, kiedy mieszkaniec trafia na policję, dopiero 

on tłumaczy, dlaczego nie za często, dlaczego za rzadko, czy odpowiednią ilość. Są też różne 

innego rodzaju przewinienia, na szczęście dość jednostkowe, o których nie chcemy mówić,  

ale one się kończą troszeczkę dotkliwiej dla mieszkańca. Jeżeli ktoś nie zachowa częstotliwości, 

są to mandaty. Policja też weryfikuje sprawę osobistą każdego, który tam się stawia, więc są to 

mandaty od 50 złotych powyżej. Więc wiąże się to z tym, że mieszkaniec na tą policję musi się 

udać i tam musi się wytłumaczyć, dlaczego działa taka, a nie inaczej. I jeszcze tylko powiem, 

że w związku z tym, że rzeczywiście ta częstotliwość raz na dwa miesiące wydaje się trudna, 

my też próbowaliśmy ją zmienić chociaż raz na trzy miesiące, albo przynajmniej raz na kwartał. 

No niestety na razie nam się jej nie udało zmienić, ale udało nam się wprowadzić już za zgodą 

Sanepidu, taki wyłom w prawie, że jeżeli ktoś jest samotny albo w tym gospodarstwie w ciągu 

roku nie wytworzy się więcej niż 15 m3 nie zużyje się 15 metrów sześciennych wody, no to 

wtedy to opróżnianie zbiornika można zrobić raz na trzy miesiące. Więc jest to teoretycznie 

jakaś ulga. Wydawałoby się, że mogłaby być jeszcze większa. Ale myślę, że to jest temat do 
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pracy przed nami z tego tytułu, że obserwujemy inne samorządy i inne samorządy z gmin poza 

MG6, tak to nazwę, mają różną częstotliwość przyjętą. Mają niektórzy właśnie raz na pół roku, 

jedni mają raz na kwartał. Ale musicie mieć Państwo świadomość, że jeżeli nawet wystąpimy 

z taką inicjatywą uchwałodawczą, żeby ta częstotliwość była mniejsza, no to Sanepid da 

decyzję negatywną. Jest tylko pytanie, czy zgromadzenie będzie chciało procedować ten 

regulamin mimo tej decyzji negatywnej. Ale też jest jeszcze jakby drugie dno. Jeżeli jest 

decyzja negatywna, a koszty później powstaną bardzo duże, to rzeczywiście ta częstotliwość 

zaburzona spowoduje, że trzeba będzie więcej płacić za utylizację tych odpadów, więc koło się 

zamyka i teraz jest pytanie, co jest lepsze. Więc to tak z takich rzeczy chyba ciekawych, które 

chciałam powiedzieć. Macie państwo jako gmina przedstawicieli dwóch w zgromadzeniu. 

Zawsze jest to pan Wójt plus osoba przez państwa wytypowana. Tym razem mamy okazję mieć 

do czynienia z panem Andrzejem i z nowym panem Wójtem. Na razie mieliśmy jedno 

spotkanie, tak? Pan Andrzej został członkiem komisji rewizyjnej, więc będzie weryfikował to, 

co robimy jako zarząd. Liczymy na owocną współpracę. Poprzednim przedstawicielom 

serdecznie dziękujemy. Była to pani Tereska Astel, najbardziej pilna i najbardziej oddana 

członkini Komisji Rewizyjnej również. Pani Wójt starała się brać udział we wszystkich 

spotkaniach. Bardzo była merytoryczną osobą. Mieliśmy duże wsparcie z jej strony. Tutaj z 

Panem Wójtem już określiliśmy swoje kierunki działań, więc zakładamy, że współpraca będzie 

przebiegała bezproblemowo. A jeżeli Państwo macie jakieś pytania do nas, to oczywiście 

zawsze jesteśmy do Państwa dyspozycji. Jeżeli są pytania, to poproszę. 

 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady- dziękuję bardzo, czy są pytania lub uwagi 

do przedstawionej informacji? nie widzę wobec tego proszę o wnioski komisji. 

 

Karolina Tomczyszyn – Komisja Budżetu i Spraw Gospodarczych – Komisja w 

głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawioną informację. 

 

Edyta Kiełpińska – Przewodnicząca Komisji Socjalno-Komunalnej - Komisja  

w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawioną informację. 

 

Arkadiusz Grzegorczyk – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska - Komisja w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawioną informację. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Przechodzimy do głosowania. 

 

Rada w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła informacja z działalności Związku 

Celowego Gmin MG-6 za rok 2023 ( informacja w załączeniu). 

  

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady- dziękuję bardzo, przechodzimy do punktu 

8. Sprawozdanie z działalności  Stowarzyszenia Kraina Szlaków Turystycznych - Lokalna     

Grupa Działania za rok 2023. Bardzo proszę Panią Ilonę Wojciechowską o przedstawienie 

sprawozdania. 
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Ad. 8 

Ilona Wojciechowska – Prezes Stowarzyszenia Kraina Szlaków Turystycznych - 

Lokalna Grupa Działania - Poproszę o uruchomienie prezentacji. W międzyczasie, ja serdecznie 

dziękuję za zaproszenie Pani Przewodniczącej i Panu Wójtowi. Mam okazję spotkać się  

z nowymi radnymi, mam okazję spotkać się z sołtysami. Widzę niektóre twarze znajome,  

te z którymi już współpracowałam. Jako prezes stowarzyszenia, bardzo zależałoby mi na tym, 

żeby przedstawić naszą organizację jako rzetelnego partnera w rozwoju waszego obszaru. 

Dlatego, że my pozyskujemy pieniądze i rozdajemy mieszkańcom i organizacjom 

pozarządowym, które znajdują się w gminie Bogdaniec. Od 18 lat to robimy. i od 18 lat mamy 

dla Was propozycję nie do odrzucenia. Czy ja mogę prosić Panią Przewodniczącą o to, że do 

mojego sprawozdania, które Państwo tu już omawiali, wprowadziłam elementy kierunku 

współpracy w przyszłości, Korzystając z tego, że jesteście Państwo tutaj tak gremialnie, 

chciałabym powiedzieć, jaką mamy ofertę i chciałabym zaprosić do współpracy, jeśli chodzi  

o pozyskiwanie pieniędzy z naszego stowarzyszenia. Czy mogę rozszerzyć o kilka dosłownie 

slajdów? Proszę bardzo, sołtysi są, dyrektorzy szkół, innych jednostek, może bardzo chętnie 

skorzystamy. Jak państwo widzą, współpracujemy z dziesięcioma włodarzami gminy, które 

podpisały uchwałę w Bogdańcu 18 lat temu. Wszyscy mieszkańcy i wszystkie organizacje 

 i wszyscy przedsiębiorcy, którzy znajdują się na terenie tej gminy, mogą do nas zwracać się  

o dofinansowanie. Jesteśmy organizacją, która pozyskuje z Unii Europejskiej pieniądze. W tej 

chwili w styczniu podpisaliśmy ponad 4 miliony na uchwałę. Podpisaliśmy zarządzenie 

naszego ministra na umowę na ponad 4 miliony euro. W związku z tym to wszystko jest do 

dyspozycji tych 10 gmin. Współpracujemy także z Polsko-Amerykańską Fundacją Wolności i 

tutaj też jest trochę pieniędzy, dużo mniejsze pieniądze, bo co roku przyznajemy około 10 

tysięcy. I teraz jeżeli już mogę, to powiem tak, ten skład, który państwo płacicie do naszej 

organizacji, w tym roku jest to 7600 zł, 3 tysiące do państwa wraca w postaci dofinansowania 

do projektu, który co roku Bogdaniec uzyskuje. Zdziałaj lokalnie, jak państwo za chwileczkę 

zobaczą. W związku z tym warto uczestniczyć w tym projekcie Działaj lokalnie. Teraz, która 

to środkowa, to jest podsumowanie do 2021, bo właściwie okres programowania skończył się 

w 2021. Teraz powinniśmy być w następnym okresie programowania, który jeszcze się nie 

zaczął. W 2021 jeśli chodzi o gminę Bogdaniec, jak państwo widzą, dostaliście państwo do 21, 

czyli w ciągu tych 7 lat, prawie 900 tysięcy złotych. Na co zostały one przeznaczone?  

Na powstanie nowych przedsiębiorstw i było ich 5. Na rozwój przedsiębiorstw, tutaj jedna 

aplikacja tylko była na ponad 205 tysięcy, Jako gmina aplikowaliście państwo na budowę lub 

przebudowę infrastruktury turystycznej i to jest ponad 257 tysięcy, na działania promocyjne 

i wydarzenia aktywizujące prawie 30 tysięcy i program Działaj Lokalnie za 18 189 zł zostały 

zrealizowane projekty. Nie, nie, to jest dotacja, proszę państwa, projekty były zrealizowane za 

dużo większą kwotę. bo jest to wkład własny, wasza praca. Pozwoliłam sobie także 

przygotować tabelkę, której podejrzewam nie ma w tym sprawozdaniu, bo dodatkowo  

w momencie, kiedy realizujemy ten okres programowania, Mamy dodatkowe nabory i to były 

dwa nabory, dwa przedsiębiorstwa w naborze powstania nowych przedsiębiorstw, ponieważ 

mieliśmy dotację bezzwrotną, od razu mówię, bezzwrotną dotację za 100 tysięcy, więc do 

Bogdańca trafiło 200 tysięcy. Budowa lub przebudowa infrastruktury turystycznej trafiło 

dodatkowo ponad 94 tysiące i z programu Działaj Lokalnie w 2022-2023 dwa projekty, a więc 
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każdy projekt za 6 tysięcy to jest zwrot waszej składki. Proszę państwa, ja wysłałam do państwa 

sprawozdanie, więc ja tylko przejdę do sprawozdania finansowego. Żeby Państwu pokazać,  

że naprawdę jesteśmy wiarygodnym partnerem. Składki w roku 2023 to ponad 92 tysiące,  

a jeśli chodzi o Już ja sobie otworzę też u siebie, bo niestety z takiej odległości nie jestem  

w stanie tego przeczytać. Jeżeli chodzi o wynik finansowy na działalności statutowej, to jest to 

216 224, a jeśli chodzi o przychody, to jak państwo widzą, to jest 1 525 000 i wydatki 1 308 

000. W roku 2023, a więc jesteśmy naprawdę organizacją, która dysponuje dosyć dużymi 

pieniędzmi. W tej chwili jesteśmy już właściwie na końcu tego dzisiejszego, obecnego okresu 

programowania, a więc zostało nam niewiele pieniędzy do wydania. Ale już w rozmowie z 

nowym panem wójtem aplikujecie państwo na infrastrukturę. Z resztek, które zostały nam, a 

więc około 96 tysięcy, już w tym czekają te umowy do podpisania w Urzędzie 

Marszałkowskim. Projekty zostały wasze złożone, także będzie za chwileczkę informacja o 

podpisaniu umowy. Środki pieniężne, którymi dysponujemy na koncie to jest 950 tysięcy, to są 

nasze środki na rachunkach bankowych. Oczywiście niektóre są to środki, które pozyskujemy 

jako dotacje, ale środki takie, które mamy własne to jest 759 tysięcy 710 złotych, a więc jest to 

naprawdę gwarancja na to, że nie jesteśmy na granicy bankructwa. Zawsze myślę, że to się i tu 

zmieni, i u mnie, i u was. Jeśli chodzi o, a to właśnie ten slajd, który chciałabym jeszcze, 

żebyście państwo zobaczyli, a więc te 759 tysięcy, które mamy jako środki własne. 

Sprawozdania otrzymaliście państwo, więc ja nie będę ich tutaj kompletnie prezentować. I teraz 

tak, na następny rok, 2024, mamy do zaproponowania, oczywiście działaj lokalnie, które 

właściwie, przykro mi bardzo powiedzieć, ale 16 czerwca skończył się nabór. Z Bogdaniec 

mam jeden projekt, jest teraz w trybie oceniania. Jeśli chodzi o to, co możemy zaproponować 

w 2024, czyli pod koniec, ja może tutaj na innym slajdzie pokażę państwu. Już, już, już, tutaj 

sobie dojdę tylko. Pozwoliłam sobie... O, tutaj, tak? Na tym slajdzie pozwoliłam sobie Państwu 

pokazać to, co jest przed Państwem. Czyli tak, ten nabór pierwszy, w którym, tak jak 

powiedziałam, już z panem nowym wójtem ustaliliśmy, że został złożony wniosek na 

dofinansowanie 96 tysięcy, ponad 96 tysięcy. Ale też pan Wójt już o tym wie, że będzie jesienią, 

tylko też to niestety nie wiem do końca kiedy dokładnie, czy to będzie wrzesień, październik, 

czeka na państwo dofinansowanie w kwocie 327 272 zł na infrastrukturę turystyczną, kulturalną 

lub sportową. To jest dofinansowanie w wysokości 75%, 25% musi dołożyć gmina, żeby wziąć 

udział w tym konkursie. No i od tego roku podpisaliśmy umowę na drugi fundusz, na fundusz 

FS Plus. Jest to fundusz, który jest skierowany sensu strykte do społeczeństwa. W związku z 

tym mamy pierwszy nabór w 2024 na aktywizację społeczności lokalnej w placówkach 

edukacyjnych dla gmin, szkół, przedszkoli i organizacji pozarządowych. Będziemy mieć nabór 

na dwa projekty, które będą na kwotę 96 540 zł dla 37 osób. W tej chwili mamy deklaracje 

Torzymia i Ośna Lubuskiego, które do tych projektów staną. Ale oczywiście proszę się nie 

martwić, bo takich naborów będziemy mieć więcej. W każdej gminie będzie nabór już 

kierowany bezpośrednio do gminy Bogdaniec. W naborze pierwszym w 2025 aktywizacja 

właśnie w placówkach edukacyjnych, m.in. Innymi macie państwo tutaj na czerwono 

wyszczególnione gminy Bogdaniec. Otrzymujecie 156, placówka otrzyma 156 742 zł, ileś tam 

groszy, na 62 osoby, czyli trzeba wybrać taką placówkę, Panie Wójcie, która ten projekt jest w 

stanie skonsumować. Nabór trzeci w 2025 na lokalne kształcenie dorosłych. Jest to, wybrane 

mamy Krzeszyce, Sulęcin, Deszczno i Kłodawa. Nie ma Bogdańca, ale proszę się nie martwić, 

będzie replay tego samego naboru i wtedy każda z gmin, których tutaj nie wymieniono, otrzyma 
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dokładnie takie same kwoty. czyli 158 443 zł na zrobienie do kształcenia dla osób dorosłych na 

15 osób. Rewelacyjny, uważam, że naprawdę produkt jest rewelacyjny. Trzeba tylko dobrze 

wymyślić, co tym dorosłym trzeba przekazać. Nabór czwarty, na rozwój potencjału 

społeczności lokalnej dla gmin. Z tego jestem naboru najbardziej dumna. Przeforsowaliśmy 

jako jedno z niewielu LGD-ów w województwie lubuskim, nawet nie wiem czy nie w Polsce, 

na zorganizowanie grantów dla organizacji pozarządowych. Ja naprawdę przez 18 lat 

współpracuję z organizacjami, Waszymi organizacjami uważam, że jesteście godni zaufania.  

W związku z tym, a w każdej gminie będzie zrealizowanych w roku 25 dwa projekty. Każdy 

projekt na prawie 29 tysięcy. Wy musicie mi dać gwarancję, że zaprosicie 12 osób, a potem 

możecie sobie zrobić za te prawie 29 tysięcy, co tylko chcecie. Co sobie tylko wymarzycie. I to 

jest chyba największy sukces. W gminie Bogdaniec, jak państwo widzą, ten nabór będzie 

ogłoszony i jesteście wybrani, więc na pewno te dwa projekty będą zrealizowane. Uwaga, 

uwaga, ten sam nabór będzie powtórzony w 2026 lub w 2027. Więc kolejne dwa projekty za 30 

tysięcy. Może to być projekt akcyjny, czyli możecie zrobić wydarzenie, możecie zrobić 

szkolenie przez dłuższy okres. Coś się tylko wymarzy. danej organizacji do zrealizowania. To 

jeśli chodzi o 24 i 25, nie pokazuje 26 i pozostałych lat, dlatego że ja sama nie wiem, co oni 

tutaj wymyślą, na co mi pozwolą. Podobne kwoty będą, bo już kwoty mamy ustalone, tylko 

kiedy, niestety tego jeszcze nie umiem odpowiedzieć. I jeszcze z działań lokalnych chciałabym 

pokazać. W 2023, jak widzicie państwo, z gminy Bogdaniec został złożony jeden wniosek. Ten 

jeden wniosek przeszedł ocenę i dostał dofinansowanie 6 tysięcy. Przypominam, że 3 tysiące 

to jest z waszych składek. Jeżeli macie Państwo do mnie pytania, to bardzo proszę. Ja 

prezentację pozwolę sobie zostawić w takiej formie, w jakiej w tej chwili państwu 

zaprezentowałam i bardzo bym prosiła, żeby można było ją do wszystkich sołtysów, do 

wszystkich organizacji pozarządowych przesłać, bo to są te informacje, które jakby mogą ich 

interesować i kontakt do nas, bezpośrednio do mnie, Ilona Wojciechowska, 78 44 95 003 lub 

do biura. Dziękuję.  

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady- dziękuję bardzo, czy są pytania lub uwagi 

do przedstawionego sprawozdania? nie widzę wobec tego proszę o wnioski komisji. 

 

Karolina Tomczyszyn – Komisja Budżetu i Spraw Gospodarczych – Komisja w 

głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione sprawozdanie. 

 

Edyta Kiełpińska – Przewodnicząca Komisji Socjalno-Komunalnej - Komisja  

w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione sprawozdanie. 

 

Arkadiusz Grzegorczyk – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska - Komisja w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione 

sprawozdanie.  

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Przechodzimy do głosowania. 
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Rada w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła sprawozdanie z działalności  

Stowarzyszenia Kraina Szlaków Turystycznych - Lokalna  Grupa Działania za rok 2023 

(sprawozdanie w załączeniu). 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady- dziękuję bardzo, przechodzimy do punktu 

9. Sprawozdanie z wykonania planu finansowego Zespołu Szkolno-Przedszkolnego  

w Bogdańcu za rok 2023, bardzo proszę Panią Edytę Kiełpińską o przedstawienie 

sprawozdania. 

 

Ad. 9 

Edyta Kiełpińska – Zespół Szkolno-Przedszkolny w Bogdańcu - Sprawozdanie  

z wykorzystania budżetu za rok 2023 zespołu szkolno-przedszkolnego w Bogdańcu zostało 

omówione na posiedzeniu komisji. Ja tutaj jeszcze tylko podkreślę, przypomnę, ile dzieci 

uczęszcza razem w szkole podstawowej i przedszkolu, liczba 358 dzieci. Kadra pedagogiczna 

to w roku 2023 zatrudnionych było 42 nauczycieli i 5 osób jako pomoc nauczyciela. Obsługa 

i administracja. Dwie osoby pracownicy z administracji. Obsługa 8 i pomoc nauczyciela 

przedszkola 5. Jeżeli chodzi o realizację budżetu, to fundusze zostały wydane zgodnie  

z zaplanowanymi wydatkami w sposób celowy i oszczędny. Jest to suma 5.409.496,90 zł. Są to 

zsumowane wydatki szkoły podstawowej, przedszkola, świetlicy oraz specjalnych form nauki 

i metody pracy. Jeżeli ktoś ma pytania to spróbuję odpowiedzieć. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady- dziękuję bardzo, czy są pytania lub uwagi 

do przedstawionego sprawozdania? nie widzę wobec tego proszę o wnioski komisji. 

 

Karolina Tomczyszyn – Komisja Budżetu i Spraw Gospodarczych – Komisja w 

głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione sprawozdanie. 

 

Edyta Kiełpińska – Przewodnicząca Komisji Socjalno-Komunalnej - Komisja  

w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione sprawozdanie. 

 

Arkadiusz Grzegorczyk – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska - Komisja w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione 

sprawozdanie.  

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Przechodzimy do głosowania. 

 

Rada w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła sprawozdanie z wykonania planu 

finansowego Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Bogdańcu za rok 2023 (sprawozdanie w 

załączeniu) 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady- dziękuję bardzo, przechodzimy do punktu 

10. Sprawozdanie z wykonania planu finansowego Szkoły Podstawowej im. Włodzimierza      

Korsaka w Jeninie za rok 2023, bardzo proszę Pana Dyrektora Sławomira Sitasz 

o przedstawienie sprawozdania. 
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Ad. 10 

Sławomir Sitasz – Dyrektor Szkoły Podstawowej im. Włodzimierza  Korsaka w Jeninie 

- W roku 2023 wydatkowano w naszej szkole 5,717,538,78 zł. Na tę kwotę składają się wydatki 

na szkołę podstawową w kwocie 4,955,636,54 zł. Oddział przedszkolny 179 928,44 zł oraz 

świetlica szkolna 180 913,48 zł. Opisane wydatki, które Państwo otrzymaliście wcześniej, 

Państwo radni, są zgodne z danymi wykazanymi w sprawozdaniach obowiązujących za okres 

od 1 stycznia do 31 grudnia 2023 roku. Budżet Szkoły w Jeninie został wykonany prawidłowo 

pod względem rzeczowym i finansowym. Realizacja wydatków następowała w granicach kwot 

określonych w budżecie z uwzględnieniem dokonanych przeniesień i zgodnie z planowanym 

przeznaczeniem w sposób celowy i oszczędny. Dziękuję. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady- dziękuję bardzo, czy są pytania lub uwagi 

do przedstawionego sprawozdania? nie widzę wobec tego proszę o wnioski komisji. 

 

Karolina Tomczyszyn – Komisja Budżetu i Spraw Gospodarczych – Komisja w 

głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione sprawozdanie. 

 

Edyta Kiełpińska – Przewodnicząca Komisji Socjalno-Komunalnej - Komisja  

w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione sprawozdanie. 

 

Arkadiusz Grzegorczyk – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska - Komisja w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione 

sprawozdanie.  

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Przechodzimy do głosowania. 

 

Rada w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła sprawozdanie z wykonania planu 

finansowego Szkoły Podstawowej im. Włodzimierza  Korsaka w Jeninie za rok 2023 

(sprawozdanie w załączeniu). 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady- dziękuję bardzo, przechodzimy do punktu 

11. Sprawozdanie z wykonania planu finansowego Szkoły Podstawowej  im. Jana Pawła II   

      w  Lubczynie za rok 2023, proszę Panią dyrektor Natalię Pisulę o przedstawienia 

sprawozdania. 

 

Ad. 11 

Natalia Pisula – Dyrektor finansowego Szkoły Podstawowej  im. Jana Pawła II  

w  Lubczynie - Szanowni Państwo, wydatki szkoły podstawowej w roku 2023 wyniosły 

4.062.734,86 zł. Szkoła Podstawowa to kwota 3,302,659,04 zł. Oddział Przedszkolny 

241.617.94 zł. na świetlicę szkolną 230.999,76 zł. Budżet Szkoły Podstawowej został 

wykonany prawidłowo pod względem rzeczowym i finansowym. Realizacja wydatków 

następowała w granicach, które były określone w budżecie z uwzględnieniem dokonanych 

przeniesień, zgodnie z planowanym przeznaczeniem, w sposób celowy i oszczędny.  
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Szczegółowa realizacja wykonania planów wydatków szkoły zgodnie z klasyfikacją budżetową 

została też Państwu przedstawiona do sprawozdania. Dziękuję. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady- dziękuję bardzo, czy są pytania lub uwagi 

do przedstawionego sprawozdania? nie widzę wobec tego proszę o wnioski komisji. 

 

Karolina Tomczyszyn – Komisja Budżetu i Spraw Gospodarczych – Komisja w 

głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione sprawozdanie. 

 

Edyta Kiełpińska – Przewodnicząca Komisji Socjalno-Komunalnej - Komisja  

w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione sprawozdanie. 

 

Arkadiusz Grzegorczyk – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska - Komisja w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione 

sprawozdanie.  

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Przechodzimy do głosowania. 

 

Rada w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła sprawozdanie z wykonania planu 

finansowego Szkoły Podstawowej  im. Jana Pawła II w  Lubczynie za rok 2023 ( sprawozdanie 

w załączeniu). 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady- dziękuję bardzo, przechodzimy do punktu 

12. Sprawozdanie z wykonania planu finansowego Szkoły Podstawowej im. Leśników Polskich  

      w Jenińcu za rok 2023, bardzo proszę Panią Karolinę Kościukiewicz o przedstawienie 

sprawozdania. 

 

Ad. 12 

Karolina Kościukiewicz – Dyrektor Szkoły Podstawowej  im. Jana Pawła II  

w  Lubczynie - Dzień dobry. Suma wydatków w szkole podstawowej to jest 3.599.577,02 zł. 

W oddziale przedszkolnym 245. 803,54 zł. Na świetlicę szkolną wydatkowaliśmy 237. 800,68 

Na specjalne formy nauki 498.720,92. na dokształcanie nauczycieli 18.454.50,-, pomoc 

zdrowotną 600 zł, podręczniki, materiały ćwiczeniowe 11. 025ł,71,- co łącznie daje  

4. 593. 546,10,-. Realizacja wydatków następowała w granicach kwot określonych w budżecie 

z uwzględnieniem dokonanych przeniesień zgodnie z planowanym przeznaczeniem w sposób 

celowy i bardzo oszczędny. Dziękuję. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady- dziękuję bardzo, czy są pytania lub uwagi 

do przedstawionego sprawozdania? nie widzę wobec tego proszę o wnioski komisji. 

 

Karolina Tomczyszyn – Komisja Budżetu i Spraw Gospodarczych – Komisja w 

głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione sprawozdanie. 

 



21 

 

Edyta Kiełpińska – Przewodnicząca Komisji Socjalno-Komunalnej - Komisja  

w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione sprawozdanie. 

 

Arkadiusz Grzegorczyk – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska - Komisja w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione 

sprawozdanie.  

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Przechodzimy do głosowania. 

 

Rada w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła sprawozdanie z wykonania planu 

finansowego Szkoły Podstawowej im. Leśników Polskich w Jenińcu za rok 2023 

(sprawozdanie w załączeniu). 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady- dziękuję bardzo, przechodzimy do punktu 

13. Sprawozdanie z wykonania planu finansowego Gminnego Przedszkola Publicznego  

w Jeninie za rok 2023, bardzo proszę Panią dyrektor Ewę Drozd o przedstawienie 

sprawozdania. 

 

Ad. 13 

Ewa Drozd – Dyrektor Gminnego Przedszkola Publicznego w Jeninie - Dzień dobry. 

Witam wszystkich Państwa ponownie, a szczególnie witam sołtysów, których wcześniej nie 

miałam okazji powitać. Dziękuję za oddanie głosu. Proszę Państwa, Środki wydatkowane na 

Gminna Przedszkola Publiczna w Janinie to kwota 913 737,50 zł. Proszę Państwa, te pieniądze 

były wydatkowane bardzo oszczędnie, bez prowadzenia żadnych prac remontowych i tak też 

się działo w tym przedszkolu od wielu, wielu lat. Nie było jak gdyby przeznaczanych pieniędzy 

ze względu chociażby na to, że koledzy i koleżanki mieli możliwość ubiegania się o środki, 

które były z programów dla szkół. Przedszkola były trochę traktowane po macoszemu przez 

nasze władze. Nie mówię o naszych władzach lokalnych, tylko mówię o tych, które u góry,  

że nie umiały żadnych możliwości jakby pozyskania pieniędzy, o które my co roku, jak Pani 

Skarbnik pytaliśmy, zabiegaliśmy. Nie było takich szans. Mam nadzieję, że to nie to, co się 

stało w przedszkolu. To, żeby pękła rurka i zalała nam całe przedszkole, tworzy nam furtkę  

i możliwość do tego, żeby to przedszkole było piękniejsze, bardziej dostosowane do potrzeb 

naszych dzieci, a po pierwsze bezpieczne. I to jest główny cel mojej działalności. Mam 

nadzieję, że przy wsparciu wszystkich Państwa, którzy tu jesteście, szczególnie Pana Wójta 

i Pana Wice-wójta, Pani Skarbnik, jak również Państwa radnych, uda nam się w okresie 

wakacyjnym przeprowadzić remont. A jak Państwo słyszeliście przy przetargach, jakie są 

straszne problemy z pozyskaniem fachowców, ja też się borykam z takimi problemami. To nie 

jest takie proste, żeby na okres wakacyjny załatwić firmy, które weszłyby i w okresie dwóch 

miesięcy przeprowadziły taki remont, jaki jest potrzebny. ale mam nadzieję, że wszystko 

pójdzie do przodu i że będzie wszystko dobrze i że uda nam się pozyskać takich fachowców, 

którzy się tego podejmą i że we wrześniu będziemy mogli wrócić do pięknego, 

wyremontowanego i bezpiecznego przedszkola, czego Państwu, Państwa dzieciom i sobie sami 

też bardzo Życzę i myślę, że będzie to lepsze jutro po tym, co było złe. Zawsze po tym, kiedy 

pada deszcz, zawsze wychodzi słońce i tego oczekuję. Dziękuję państwu serdecznie.  
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Jeżeli państwo macie do mnie pytania, to bardzo proszę. Wszystkie środki wydatkowe macie 

państwo przedstawione, kadrę, a zresztą myślę, że wszyscy się tak dobrze znamy od lat, że 

państwo wiecie, jak działa to przedszkola, z jakimi problemami się borykamy, jaką mamy kadrę 

i dla wszystkich Państwa Radnych, jak również Państwa Sołtysów, którym też serdecznie  

i Paniom Sołtyskom dziękuję za pomoc i wsparcie, bo tu już miałam okazję dziękować radnym, 

władzom, to dziękuję również Sołtysom, którzy nas tu wspierali Wandziu, z całego serca 

dziękuję. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady- dziękuję bardzo, czy są pytania lub uwagi 

do przedstawionego sprawozdania? nie widzę wobec tego proszę o wnioski komisji. 

 

Karolina Tomczyszyn – Komisja Budżetu i Spraw Gospodarczych – Komisja w 

głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione sprawozdanie. 

 

Edyta Kiełpińska – Przewodnicząca Komisji Socjalno-Komunalnej - Komisja  

w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione sprawozdanie. 

 

Arkadiusz Grzegorczyk – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska - Komisja w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione 

sprawozdanie.  

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Przechodzimy do głosowania. 

 

Rada w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła sprawozdanie z wykonania planu 

Gminnego Przedszkola Publicznego w Jeninie za rok 2023 (sprawozdanie w załączeniu). 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady- dziękuję bardzo, przechodzimy do punktu 

14. Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Bogdańcu za rok 2023, 

bardzo proszę Panią Magdalenę Plich o przedstawienie sprawozdania. 

 

Ad. 14 

Magdalena Plich –  Z-ca Dyrektora Gminnej Biblioteki Publicznej w Bogdańcu - Dzień 

dobry, szanowni państwo. W zastępstwie za panią dyrektor, która przybywa na urlopie, 

przedstawię państwu prezentację z działalności Gminy Biblioteki Publicznej w Bogdańcu w 

roku 2023. Biblioteka w liczbach. Dane statystyczne nie zawsze odzwierciedlają to, co tak 

naprawdę się dzieje u nas w bibliotece, ale pomagają nam w opracowaniu lepszej ścieżki 

rozwoju biblioteki. Budżet biblioteki to przede wszystkim dotacje od organizatora, który 

pomaga nam zapewnić podstawową działalność biblioteki, jednak przy tak obszernej 

działalności, jaką my proponujemy naszym odbiorcom, staramy się pozyskiwać środki  

z zewnątrz. Fundusze z budżetu biblioteki wydatkowane były w sposób celowy i oszczędny,  

z zachowaniem zasad dyscypliny finansów publicznych. W ubiegłym roku udało nam się 

pozyskać dotacje z zewnątrz, które stanowiły 40% wydatków, wydatkowanego przez Bibliotekę 

Budżetu. Były to między innymi zakup i zdalny dostęp do nowości wydawniczych. 

Otrzymaliśmy ponad 4 tysiące z Biblioteki Narodowej na zakup książek. W tym roku będzie to 
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już ponad 6 tysięcy. Braliśmy udział jako partner w projekcie Centrum dla Rodziny w gminie 

Bogdaniec. Z fundacji Oryon otrzymaliśmy 15 tysięcy na zazielenienie tutaj terenu wokół 

biblioteki oraz zajęcia edukacyjno-ekologiczne dla uczniów i przedszkoli. Pieniądze 

otrzymaliśmy w zeszłym roku, a projekt był realizowany od ferii do czerwca tego roku. 

Otrzymaliśmy również 20 tysięcy z polskich sieci elektroenergetycznych w ramach projektu 

wzmocnij swoje otoczenie na czytelnię pod chmurką. I powstały budki book crossingowe, które 

są rozmieszczone w sześciu miejscowościach w naszej gminie i z tego co wiem, to cieszą się 

powodzeniem. I otrzymaliśmy na dotację z Powiatowego Urzędu Pracy Biblioteka przez cały 

rok brała udział w kampaniach, które promują czytelnictwo. Są to między innymi kampania 

społeczna Cała Polska czyta dzieciom. W ramach tej kampanii odwiedzamy przedszkola i 

oddziały przedszkolne we wszystkich instytucjach oświatowych w terenie gminy Bogdaniec. 

Były to w ciągu roku 33 spotkania. Równolegle do tego należymy do takiej grupy ratowników 

czytelnictwa. Są to osoby, wspólnota edukatorów, która wymienia się pomysłami na 

prowadzenie ich działań proczytelniczych. Projekt Czytam Sobie 10 lat był to projekt 

skierowany dla najmłodszych uczniów szkoły podstawowej w klasie 1-3, który wspomaga 

naukę czytania. Mała Książka, Wielki Człowiek to jest projekt Instytutu Książki, w ramach 

którego każde dziecko w wieku od 3 do 6 lat zapisane bądź zapisujące się do naszej biblioteki 

otrzymuje taką wyprawkę, w której znajduje się książka i karta czytelnika, który zachęca do 

czytania dzieciom już od tych najmłodszych lat. W 2023 roku zorganizowaliśmy pięć spotkań 

autorskich, cztery dla dorosłych, jedno dla dzieci, w którym wzięły udział przedszkolaki tutaj 

z Bogdańca. W naszej bibliotece prowadzone są dyskusyjne kluby książki, jest to Młodzieżowy 

Dyskusyjny Klub Książki oraz Klub dla Dorosłych, którego spotkania odbywają się tutaj w 

Środowiskowym Domu Samopomocy w Krzyszczynce. Zorganizowaliśmy również Noc 

Bibliotek, Noc z Harrym Potterem. W wydarzeniu wzięły udział 32 osoby. Było więcej 

chętnych, ale już nie daliśmy więcej rady. Mam nadzieję, że będziemy kontynuować to 

coroczne wydarzenie. W trakcie tygodnia bibliotek zaprosiliśmy przedszkolaków i uczniów z 

klas podstawowych na zajęcia do biblioteki. W bibliotece odbywają się również warsztaty 

rękodzielnicze dla dorosłych. Jest to między innymi Makrama, Scrapbooking, warsztaty 

rękodzielnicze dla dzieci. W zeszłym roku odbyły się również spotkania odkrywców gier. 

Organizujemy podczas ferii i wakacji w bibliotece też warsztaty dla dzieci z terenu naszej 

gminy. W bibliotece organizujemy również przeglądy artystyczne. Były to w zeszłym roku 

konkurs recytatorski i konkurs piosenki, jak również był organizowany przegląd talentów dla 

przedszkolaków. Odbywają się u nas również koncerty. Pan Hubert Reks miał już kilka 

koncertów, także w sierpniu odbył się koncert tutaj na sali. Oraz wiele innych działań, które 

proponujemy dla naszych czytelników i użytkowników. Dziękuję. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady- dziękuję bardzo, czy są pytania lub uwagi 

do przedstawionego sprawozdania? nie widzę wobec tego proszę o wnioski komisji. 

 

Karolina Tomczyszyn – Komisja Budżetu i Spraw Gospodarczych – Komisja w 

głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione sprawozdanie. 

 

Edyta Kiełpińska – Przewodnicząca Komisji Socjalno-Komunalnej - Komisja  

w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione sprawozdanie. 
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Arkadiusz Grzegorczyk – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska - Komisja w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione 

sprawozdanie.  

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Przechodzimy do głosowania. 

 

Rada w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła sprawozdanie z działalności Gminnej 

Biblioteki Publicznej w Bogdańcu za rok 2023 ( sprawozdanie w załączeniu). 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady- dziękuję bardzo, przechodzimy do punktu 

15. Sprawozdanie z działalności Środowiskowego Domu Samopomocy w Krzyszczynce za rok      

2023, bardzo proszę Panią Kierownik Esterę Piwońską o przedstawienie sprawozdania. 

 

Ad. 15 

Estera Piwońska – Kierownik Środowiskowego Domu Samopomocy w Krzyszczynce - 

Szanowni Państwo, zadaniem środowiskowego domu pomocy w Krzyszczynce jest działanie 

na rzecz osób z niepełnosprawnościami w sposób indywidualny i grupowy, zorganizowanie 

zajęć z zakresu czynności dnia codziennego i funkcjonowania w życiu społecznym. Zakres 

działań jest również taki, że do tych czynności głównie należy ergoterapia, socjoterapia 

 i artoterapia i wielość zadań z tym powiązanych. Finanse. Budżet jaki mieliśmy do 

wykorzystania w poprzednim roku jest 766 939 zł. To są finanse przekazane z Urzędu 

Wojewódzkiego. Również dostaliśmy dofinansowanie z Urzędu Gminy Bogdaniec w 

wysokości 16 500 zł i to są koszty pokrycia przewozów uczestników do placówki. Wskaźnik 

zatrudnienia. Wskaźnik zatrudnienia to jest to taki czynnik, który musimy spełniać co pół roku, 

czyli czy ilość pracowników na naszej placówce jest wystarczająca do opieki i pracy 

terapeutycznej z uczestnikami. Akurat w 2023 na koniec roku tego wskaźnika nie mieliśmy, ale 

straciliśmy go w listopadzie, ponieważ pracownik złożył wypowiedzenie. Jak nadmieniałam na 

komisjach, problemy z ilością uczestników i pracowników zaczęły nam się od momentu 

otwarcia naszej pokrewnej placówki w Wrocławiu, gdyż po prostu warunki tam były 

atrakcyjniejsze i po prostu tak jest. Projekty, do jakich podeszliśmy, tu wcześniej biblioteka 

zgłosiła, że podeszliśmy razem z biblioteką do projektu budek crossbookingowych, na które 

razem pozyskaliśmy 20 tysięcy złotych oraz projekt z LGD, który wcześniej mówiła pani Ilona 

Wojciechowska, na ten projekt pozyskaliśmy 7,5 tysięcy i to było malowanie na śniadanie. 

I tworzyliśmy tutaj właśnie obrazy z klubem kreatywnym, z Uniwersytetem III wieku,  

z biblioteką i z innymi instytucjami, z którymi stale się staramy współpracować na terenie 

naszej gminy. Decyzje były dane i wycofane, to jest to, o czym mówiłam, czyli aż pięć osób  

w ubiegłym roku odeszło, coś wydaje się, dwie z powodu zgonu, dwie zostały przeniesione do 

całym Wrocławiu, jedna osoba nie chciała kontynuować u nas uczestnictwa, a na to miejsce 

niestety udało nam się tylko pozyskać dwie osoby. Współpraca z innymi podmiotami, jest tego 

bardzo dużo, bo staramy się współpracować z każdą instytucją w miarę możliwości, czy są to 

przedszkole, są to szkoły, są to związki wyznaniowe, jest to ksiądz proboszcz, który też nas 

wspiera i naprawdę wszystkie instytucje, które tylko możemy, to tutaj angażujemy po to, żeby 

przede wszystkim nawiązać współpracę. Nie zawsze ona jest, że tak powiem, finansowana, ale 
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chodzi o zachowanie relacji po prostu i wydarzenia. Wydarzeń jest sporo. W 2023 roku 

mieliśmy takie główne wydarzenia, czyli pięciolecie placówki, które pochłonęło nas bardzo, 

bardzo dużo pracy, ale myślę, że na bieżąco są Państwo w stanie je widzieć na stronie 

facebookowej SDŚ, którą staramy się na bieżąco uzupełniać. No nie zawsze się da, ale myślę, 

że staramy się urozmaicać naszym uczestnikom ten czas jak tylko się da. Dziękuję. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady- dziękuję bardzo, czy są pytania lub uwagi 

do przedstawionego sprawozdania? nie widzę wobec tego proszę o wnioski komisji. 

 

Karolina Tomczyszyn – Komisja Budżetu i Spraw Gospodarczych – Komisja  

w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione sprawozdanie. 

 

Edyta Kiełpińska – Przewodnicząca Komisji Socjalno-Komunalnej - Komisja  

w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione sprawozdanie. 

 

Arkadiusz Grzegorczyk – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska - Komisja w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione 

sprawozdanie.  

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Przechodzimy do głosowania. 

 

Rada w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła sprawozdanie z działalności 

Środowiskowego Domu Samopomocy w Krzyszczynce za rok  2023 (sprawozdanie  

w załączeniu). 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady- dziękuję bardzo, przechodzimy do punktu 

16. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz       

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w Gminie Bogdaniec za rok  

2023, bardzo proszę Panią sekretarz Jolantę Daukszę o przedstawienie sprawozdania. 

 

Ad. 16 

Jolanta Dauksza – Sekretarz Gminy - Program współpracy na rok 2023 obejmował 

zadania z zakresu działania na rzecz osób w wieku emerytalnym, turystyki i krajoznawstwa, 

działalności na rzecz dzieci i młodzieży, w tym ich wypoczynku. Współpraca przebiegała  

w formie finansowej i niefinansowej. Finansowa forma polegała na zlecaniu organizacjom 

pożytku publicznego w trybie otwartego konkursu ofert, wykonania zadań publicznych wraz  

z udzieleniem dotacji na ich realizację. Zadanie na rzecz osób w wieku emerytalnym było 

realizowane przez Stowarzyszenie Bogdanieckie Uniwersytet Trzeciego Wieku poprzez projekt 

pod nazwą Aktywny Senior. Celem projektu było przeciwdziałanie osamotnieniu i zagrożeniu 

marginalizacją społeczną seniorów zamieszkałych na terenie naszej gminy. Był realizowany  

w okresie od marca do listopada. W tym czasie zostały przeprowadzone cykliczne zajęcia dla 

seniorów jak taniec terapeutyczny, gimnastyka, rekreacyjna, zajęcia plastyczne, nauka języka 

niemieckiego, zajęcia z zakresu turystyki pieszej. Koszt całkowity projektu 11 tysięcy 531 złote 

14 groszy. Dotacja z budżetu gminy 8 tysięcy 483 złote 48 groszy. W ramach zadania Turystyka 
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i Krajoznawstwo realizowany był projekt pod nazwą Bogdanieckim Szlakiem Konnym, 

zrealizowany przez Stowarzyszenie Horsesport. Celem projektu była promocja naszych 

walorów turystycznych oraz zachęcenie naszego społeczeństwa do aktywnego spędzania czasu 

wolnego. W dniu 27 maja na terenie Leśnictwa Łupowo odbył się rajd promujący bogdaniecki 

szlak konny. Uczestniczy przemierzali wyznaczoną trasę, która składała się czterech etapów o 

różnym stopniu trudności. Najmłodsi miłośnicy jeździectwa mieli okazję pokonać trasę 

podczas przejażdżek na kucyku. Zwycięzcy uhonorowani zostali medalami oraz nagrodami. 

Koszt całkowity projektu 12 tysięcy 520 złotych. Dotacja z budżetu gminy 10 tysięcy złotych. 

Na realizację tego programu przeznaczona była kwota w budżecie 30 tysięcy złotych. 

Wydatkowano 18 483 złote i 48 groszy. Zadania zostały zrealizowane zgodnie z zawartą 

umową. Niewykorzystane dotacje zwrócono z zachowaniem terminu określonego w umowie. 

Jeśli chodzi o te formy niefinansowe to przekazywaliśmy informacje o planowanych 

kierunkach działalności, informowaliśmy organizacje pozarządowe o możliwości pozyskania 

środków z innych źródeł niż budżet gminy. Konsultowaliśmy projekty uchwał w dziedzinach 

dotyczących działalności statutowej tych organizacji i udostępnialiśmy obiekty na spotkania 

tych organizacji. Oczywiście promowaliśmy również działalność naszych organizacji 

pozarządowych na naszych stronach internetowych oraz w Gazetce Lokalnej Wieści z 

Bogdańca. Zdjęć tutaj kilka tych najładniejszych Państwu przedstawiliśmy. Dziękuję bardzo. 

Jeśli są pytania, bardzo proszę, postaram się udzielić odpowiedzi. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady- dziękuję bardzo, czy są pytania lub uwagi 

do przedstawionego sprawozdania? nie widzę wobec tego proszę o wnioski komisji. 

 

Karolina Tomczyszyn – Komisja Budżetu i Spraw Gospodarczych – Komisja w 

głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione sprawozdanie. 

 

Edyta Kiełpińska – Przewodnicząca Komisji Socjalno-Komunalnej - Komisja  

w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione sprawozdanie. 

 

Arkadiusz Grzegorczyk – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska - Komisja w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione 

sprawozdanie.  

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Przechodzimy do głosowania. 

 

Rada w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła sprawozdanie z realizacji programu 

współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego w Gminie Bogdaniec za rok  2023 ( sprawozdanie w załączeniu). 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady- dziękuję bardzo, przechodzimy do punktu 

17. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów       

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii za rok 2023, bardzo proszę Jarosława 

Pasterskiego Zastępcę Wójta o przedstawienie sprawozdania. 
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Ad. 17 

Jarosław Pasterski – Zastępca Wójta Gminy – szczegółowo, to sprawozdanie zostało 

omówione w trakcie posiedzenia Komisji. Postaram się przybliżyć główne punkty tego 

sprawozdania. Do głównych zadań Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych w roku 2023 należało zaliczyć zwiększenie dostępności pomocy 

terapeutycznej i rehabilitacyjnej dla osób uzależnionych i osób zagrożonych uzależnieniem  

od alkoholu i narkotyków, udzielanie rodzinom, w których występują problemy alkoholowe, 

pomocy psychospołecznej i prawnej, prowadzenie profilaktycznej działalności informacyjnej  

i edukacyjnej w zakresie rozwiązywania problemów alkoholowych i przeciwdziałania 

narkomanii oraz uzależnieniem behawioralnym w szczególności dla dzieci i młodzieży, w tym 

prowadzenie pozalekcyjnych zajęć sportowych, a także działań na rzecz dożywiania dzieci 

uczestniczących w pozalekcyjnych programach opiekuńczo-wychowawczych, 

i socjoterapeutycznych, po czwarte wspomaganie działalności instytucji, stowarzyszeń i osób 

fizycznych służącej w rozwiązywaniu problemów alkoholowych i po piąte podejmowanie 

interwencji w związku z naruszeniem przepisów ustawy o wychowaniu w trzeźwości 

przeciwdziałaniu alkoholizmowi. W roku 2023 Gminna Komisja do Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych obradowała w następującym składzie. Przewodniczącą tej komisji 

była pani Małgorzata Kwiatkowska, jako członkowie Katarzyna Michalak i Mariusz Koźbiał. 

Środki, które były przeznaczone na realizację zadań w zakresie przeciwdziałania 

alkoholizmowi i przeciwdziałania narkomanii to kwota 285.915 zł, z czego w roku 2023 

wykorzystano kwotę 164.526,33 zł. Niewykorzystana kwota w postaci 121.389,21 została 

przeznaczona na realizację tych zadań w roku 2024. Bardzo dziękuję. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady- dziękuję bardzo, czy są pytania lub uwagi 

do przedstawionego sprawozdania? nie widzę wobec tego proszę o wnioski komisji. 

 

Karolina Tomczyszyn – Komisja Budżetu i Spraw Gospodarczych – Komisja w 

głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione sprawozdanie. 

 

Edyta Kiełpińska – Przewodnicząca Komisji Socjalno-Komunalnej - Komisja  

w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione sprawozdanie. 

 

Arkadiusz Grzegorczyk – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska - Komisja w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione 

sprawozdanie.  

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Przechodzimy do głosowania. 

 

Rada w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła sprawozdanie z realizacji Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii za rok 2023 (sprawozdanie w załączeniu). 
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Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady- dziękuję bardzo, przechodzimy do punktu 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2023, proszę Panią 

skarbnik Dagmarę Jastrzębską o przedstawienie projektu uchwały. 

 

Ad. 18 

Dagmara Jastrzębska – Skarbnik gminy - Pani Przewodnicząca Szanowni Państwo 

do budżetu gminy po stronie dochodowej wprowadzamy kwotę 1.051.915,79 zł. dotyczą 

podpisanego aneksu 29 maja bieżącego roku z Wojewodą lubuskim o dopłaty środków 

z Funduszu Rozwoju Przewozów Autobusowych. Zwiększenie dotyczy kwoty 21.090,60 zł. 

Dofinansowanie inwestycji Rządowego Funduszu Polski Ład na realizację inwestycji remont 

Szkoły Podstawowej w Jeninie i Lubczynie o kwotę 935 tys. Środków z Funduszu 

Przeciwdziałania COVID-19, refundacja podatku Polski Ład o kwotę 3579,19 zł. środków w 

kwocie 1512 zł z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej  

i dotyczą programu Czyste Powietrze. W ochronie zabytków i opiece nad zabytkami o kwotę 

612 zł, a dotyczy wkładu własnego do dotacji na remont kościołów. Dotacji z programu rozwoju 

obszarów wiejskich w kwocie 90.109 zł i dotyczy projektu utworzenia infrastruktury 

turystyczno-rekreacyjnej w Lubczynie. Wkład gminy, to kwota 73.994,52,-. Zwiększamy plan 

przechodów do paragrafu 905 o kwotę 34,77 zł są to niewykorzystane środki w 2023 roku 

pochodzące z opłat za zezwolenie na sprzedaż napojów alkoholowych. Natomiast w paragrafie 

950 wprowadzamy kwotę 1,730.000,00 i są to wolne środki niewykorzystane w 2023 roku. 

Tymi środkami zabezpieczamy rozpoczęte i realizowane w tym roku inwestycje i remonty. 

Zmiany dotyczą załącznika nr 3 do projektu niniejszej uchwały. W paragrafie 8 uchwały 

budżetowej na 2024 rok aktualizujemy zapisy dotyczące środków z Funduszu Przeciwdziałania 

COVID-19 i dotyczą wprowadzonych promes do inwestycji oraz środków z pomocy dla 

obywateli Ukrainy. W załączniku numer 4 do niniejszej uchwały zestawienie planowanych 

kwot dotacji udzielanych z budżetu Gminy Bogdaniec na 2024 rok wprowadziliśmy 612 zł, 

o którym wcześniej wspomniałam i dotyczą dotacji dla kościołów. Po zmianach określa się 

łączną kwotę planowanych dochodów na 2024 rok w wysokości 60.460.276,35 zł. w tym 

dochody bieżące 41.994.859,36 zł. Dochody majątkowe to 18.465.416,99 zł. Po zmianach 

określa się łączną kwotę planowanych wydatków na 2024 rok w kwocie 61.013.956,56 zł., 

w tym wydatki bieżące 38.391.691,58 zł. Wydatki majątkowe 22.622.264,98 zł. Dziękuję 

bardzo. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady- dziękuję bardzo, czy są pytania lub uwagi 

do przedstawionego projektu uchwały? nie widzę wobec tego proszę o wnioski komisji. 

 

Karolina Tomczyszyn – Komisja Budżetu i Spraw Gospodarczych – Komisja w 

głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawiony projekt uchwały. 

 

Edyta Kiełpińska – Przewodnicząca Komisji Socjalno-Komunalnej - Komisja  

w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawiony projekt uchwały. 
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Arkadiusz Grzegorczyk – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska - Komisja w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawiony projekt 

uchwały. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Przechodzimy do głosowania. 

 

Rada w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawiony projekt uchwały w 

sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2024 ( uchwała w załączeniu). 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady- dziękuję bardzo, przechodzimy do punktu 

19.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bogdaniec 

na lata 2024-2028, bardzo proszę Panią skarbnik Dagmarę Jastrzębską o przedstawienie 

projektu uchwały. 

 

Ad. 19  

Dagmara Jastrzębska – Skarbnik Gminy - Wieloletnia prognoza finansowa, Szanowni 

Państwo, jest odzwierciedleniem tego, co znajduje się w budżecie. Zmieniając wynik 

finansowy musimy podjąć zmiany do wieloletniej prognozy finansowej. W załączniku numer 

2 wprowadzono nowe przedsięwzięcia na lata 2024-2025 i dotyczą trzech inwestycji. Budowa, 

przebudowa i remont Strażnicy OSP Bogdaniec etap pierwszy. Koszt zadania 2.040.000 zł. 

Inwestycja realizowana jest z programu rządowego w Funduszu Polski Ład. W kwocie dotacja 

1.999.300 zł. Ta sama inwestycja, tylko z nazwą etap drugi. Budowa, przebudowa i remont 

Strażnicy OSP Bogdaniec. Koszty zadania 3.529.500 zł. Inwestycja też jest realizowana  

z Rządowego Funduszu Polski Ład. W kwocie dotacja 3 miliony równe. Wprowadzamy też do 

budżetu koszty związane z przeprowadzeniem planu ogólnego gminy Bogdaniec. Szacujemy, 

że koszt tego zadania to jest 250 tysięcy. W tym roku musimy rozpocząć, to zadanie, natomiast 

płatność będzie w przyszłym roku. Dziękuję bardzo. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady- dziękuję bardzo, czy są pytania lub uwagi 

do przedstawionego projektu uchwały? nie widzę wobec tego proszę o wnioski komisji. 

 

Karolina Tomczyszyn – Komisja Budżetu i Spraw Gospodarczych – Komisja w 

głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawiony projekt uchwały. 

 

Edyta Kiełpińska – Przewodnicząca Komisji Socjalno-Komunalnej - Komisja  

w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawiony projekt uchwały. 

 

Arkadiusz Grzegorczyk – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska - Komisja w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawiony projekt 

uchwały. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Przechodzimy do głosowania. 
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Rada w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawiony projekt uchwały  

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bogdaniec na lata 2024-2028 

( uchwała w załączeniu). 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady- dziękuję bardzo, przechodzimy do punktu 

20. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia szczegółowych zasad,       

sposobu i trybu udzielania ulg  w  spłacie  należności pieniężnych mających charakter        

cywilnoprawny, warunków  dopuszczalności   pomocy   publicznej w przypadkach,      

w  których ulga  stanowić będzie  pomoc  publiczną  oraz wskazania organu lub osób       

uprawnionych do udzielania tych ulg., bardzo proszę Panią Skarbnik o przedstawienie projektu 

uchwały. 

 

Ad. 20 

Dagmara Jastrzębska – Skarbnik Gminy - Szanowni Państwo, w Dzienniku Urzędowym 

Unii Europejskiej zostały opublikowane dwa nowe rozporządzenia. Pierwsze rozporządzenie 

numer 2023/2831. Wprowadzone zostały zmiany zwiększenia limitu pomocy de minimis do 

kwoty 300 tys. euro. Usunięcia odrębnego limitu pomocy de minimis dla przedsiębiorstw 

prowadzących działalność zarobkową w zakresie drogowego transportu. Usunięcia zakazu 

wykorzystywania pomocy de minimis na nabycie pojazdów przeznaczonych do transportu 

drogowego towarów. Zmianie sposobu obliczenia 3-letniego okresu  przy sumowaniu limitu de 

minimis z lat podatkowych. W drugim rozporządzeniu, nr 20-23, łamane na 28-32, zmiana 

dotyczy zwiększenia limitu de minimis do kwoty 750 tys. euro w okresie 3 lat dla jednego 

przedsiębiorcy, usunięciu zakazu udzielania pomocy de minimis przedsiębiorstwom. 

Działający w sektorze węglowym, znajdujący się w trudnej sytuacji i prowadzącym działalność 

zarobkową w zakresie transportu drogowego towarów. Zmianie sposobu obliczenia 3-letniego 

okresu przy sumowaniu limitu de minimis z lat podatkowych. Uchwała musiała być poddana 

opinii i przesłana została 31 maja 2024 roku do Prezesa Urzędu Ochrony Konkurencji  

i Konsumentów oraz do Ministra Lotnictwa i Rozwoju Wsi. Dnia 12 czerwca 2024 roku 

otrzymano odpowiedź z UOKIK-u, w której prezes nie zgłosił zastrzeżeń do przedmiotowego 

projektu uchwały. Natomiast 17 czerwca 2024 roku minister rolnictwa i rozwoju wsi 

zaproponował uwzględnić odwołanie do dokumentów określonym w art. 37 ust. 2 ustawy  

o postępowaniu w sprawach dotyczących pomocy publicznej. co zostało uwzględnione  

w projekcie uchwały. W punkcie drugim paragrafu trzeciego ustęp drugi punkt pierwszy.  

Ta zmiana została już uwzględniona. Biorąc powyższe pod uwagę proszę radę o podjęcie 

przedłożonego projektu uchwały. Dziękuję. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady- dziękuję bardzo, czy są pytania lub uwagi 

do przedstawionego projektu uchwały? nie widzę wobec tego proszę o wnioski komisji. 

 

Karolina Tomczyszyn – Komisja Budżetu i Spraw Gospodarczych – Komisja w 

głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawiony projekt uchwały. 

 

Edyta Kiełpińska – Przewodnicząca Komisji Socjalno-Komunalnej - Komisja  

w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawiony projekt uchwały. 
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Arkadiusz Grzegorczyk – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska - Komisja w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawiony projekt 

uchwały. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Przechodzimy do głosowania. 

 

Rada w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawiony projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania 

ulg  w  spłacie  należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, warunków  

dopuszczalności   pomocy   publicznej w przypadkach, w  których ulga  stanowić będzie  pomoc  

publiczną  oraz wskazania organu lub osób uprawnionych do udzielania tych ulg ( uchwała w 

załączeniu). 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady- dziękuję bardzo, przechodzimy do punktu 

21. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego gminy       

Bogdaniec, bardzo proszę Pana Marcina Mieczkowskiego o przedstawienie projektu uchwały. 

 

Ad. 21  

Marcin Mieczkowski – Kierownik RIT - Szanowni Państwo, zgodnie z artykułem 

13 ustęp 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 roku o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, 

dodanym na mocy ustawy z dnia 7 lipca 2003 roku o zmianie tej ustawy, która weszła w życie 

24 września 2023 roku dla obszaru gminy z wyłączeniem terenów zamkniętych i innych niż 

ustalone przez ministra właściwego do spraw transportu, Do końca 2025 roku Rada Gminy 

uchwala Plan Ogólny Gminy. W planie ogólnym określa się strefy planistyczne i gminne 

standardy urbanistyczne oraz można określić obszary uzupełniania zabudowy oraz obszar 

zabudowy śródmiejskiej. Plan ogólny jest aktem prawa miejscowego i uwzględniać się go 

będzie przy sporządzaniu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. Stanowić 

będzie również podstawę do wydania decyzji o warunkach zabudowy. Rada Gminy 

zobowiązana jest do podjęcia uchwały o przystąpienie do sporządzenia Planu Ogólnego. 

Podjęcie uchwały jest obligatoryjne i stanowi pierwszy etap procedury sporządzenia Planu 

Ogólnego Gminy. Minister Rozwoju Technologii zaproponował maksymalną kwotę dla Gminy 

Bogdaniec około 185 tysięcy. Jak wspominała Pani skarbnik wcześniej, szacujemy na 250.000,- 

ale wszystko zweryfikuje przetarg publiczny, który planujemy ogłosić jeszcze w tym tygodniu, 

jeśli Państwo podejmiecie taką uchwałę, a bardzo proszę o podjęcie gdyż mało zostało czasu, 

półtora roku. Dziękuję. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady- dziękuję bardzo, czy są pytania lub uwagi 

do przedstawionego projektu uchwały? nie widzę wobec tego proszę o wnioski komisji. 

 

Karolina Tomczyszyn – Komisja Budżetu i Spraw Gospodarczych – Komisja w 

głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawiony projekt uchwały. 
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Edyta Kiełpińska – Przewodnicząca Komisji Socjalno-Komunalnej - Komisja  

w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawiony projekt uchwały. 

 

Arkadiusz Grzegorczyk – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska - Komisja w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawiony projekt 

uchwały. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Przechodzimy do głosowania. 

 

Rada w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawiony projekt uchwały  

w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego gminy Bogdaniec ( uchwała w 

załączeniu). 

 

 Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady- ogłosiła 10 minutową przerwę. 

Wznowiono obrady. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady- dziękuję bardzo, przechodzimy do punktu 

22. Rozpatrzenie raportu o stanie Gminy Bogdaniec za rok 2023, bardzo proszę Pana Wójta  

o przedstawienie raportu. 

 

Ad. 22.1  

Tomasz Kwiatkowski – Wójt Gminy - Raport o stanie gminy Bogdaniec za rok 2023 

został zamieszczony na stronie Internetowej Urzędu Gminy. Państwo Radni dużo wcześniej 

otrzymali dokument więc pozwolę sobie przedstawić raport w formie prezentacji.         

Powierzchnia gminy, to 112 km2, z czego 71% użytki rolne, 20,1% lasy, 8,9 tereny 

mieszkaniowe. Mieszkańcy; 7074 osoby, pobyt stały 6921 osób, 153 osoby na pobyt czasowy, 

tu nastąpił wzrost do roku poprzedniego. Na terenie gminy Bogdaniec jest 21 sołectw. Placówki 

oświatowe, to  4 Szkoły Podstawowe z Oddziałami Przedszkolnymi, 2 Przedszkola, gdyż w 

roku 2023 funkcjonowało Gminne Przedszkole Publiczne w Bogdańcu przy ulicy Leśnej oraz 

3 Placówki Niepubliczne. Pozostałe jednostki organizacyjne gminy, to: Gminny Ośrodek 

Pomocy Społecznej w Bogdańcu, Środowiskowy Dom Samopomocy w Krzyszczynce, Gmina 

Biblioteka Publiczna w Bogdańcu, Centrum Opiekuńczo-Mieszkalne w Racławiu.  

 Gospodarstwa rolne na terenie gminy Bogdaniec, to 768, podmioty gospodarcze 554 oraz 29 

Stowarzyszeń. Gmina Bogdaniec jest członkiem Stowarzyszenia Kraina Szlaków 

Turystycznych, Miejski Obszar Funkcjonalny, Zintegrowane Inwestycje Terytorialne, 

Zrzeszenie Gmin Województwa Lubuskiego, Euroregion Pro Europa Viadrina, Związek 

Celowy Gmin MG-6, w roku 2023 wysokość składki wyniosła 48 416 zł, natomiast uzyskano 

dotację w wysokości 79.876 zł. Współpraca; z Samorządem Województwa Lubuskiego, to 

przebudowa Gminnej Biblioteki Publicznej w Bogdańcu i budowa Centrum Aktywnego 

Mieszkańca w Jenińcu. Współpraca ze Starostą Powiatu Gorzowskiego w zakresie przybudowy 

dróg w Stanowicach i Racławiu uzyskano dofinansowanie do budowy chodników w Racławiu 

i Stanowicach oraz dofinansowanie na przebudowę drogi Racław-Stanowice oraz Stanowice-

Lubno zadania do realizowania w roku bieżącym. Współpraca z gminą partnerską 

Peterschagen-Egersdorf, w 2023 nie realizowano wspólnych projektów natomiast prowadzono 
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uzgodnienia w sprawach projektów przewidzianych na rok 2024. Współpraca z Lubuską 

Policją, Posterunkiem Policji w Bogdańcu, który przyjął 172 interesantów, 291 wykonał 

czynności dla innych jednostek w tym zakresie wystąpił wzrost ilości przestępstw z 47 na 73. 

Współpraca z jednostkami Ochotniczych Straży Pożarnej; działalność jednostek OSP, to 144 

wyjazdy, w tym 43 do pożarów i 86 zabezpieczeń miejsc zdarzenia. 

Opieka zdrowotna; Przychodnia Dworcowa, Pracownia Fizjoterapii, Lecznica Holistik 

Fizjoterapia, 2 apteki, 1 punkt apteczny. Wykonano 83 badania mammografii.  

Infrastruktura; wodociąg 98%, kanalizacja 59%, sieć gazowa 44%. Transport publiczny 

wykonywała firma Argos i MZK Gorzów Wlkp., koszt 1.265.500,90 gr, w tym otrzymano 

dotację W wysokości 495.543 zł. Budżet gminy; wykonanie dochodu w 95,17%, wydatki 

91,93%, zadłużenie 5.300.000 zł. Mieszkania komunalne 15, lokale tymczasowe 1, sale 

wiejskie 14, obiekty użyteczności publicznej łącznie około 20.000m2.  

Zbycie nieruchomości; sprzedano 7 działek o wartości 489.258,30 zł oraz 1 lokal mieszkalny 

w miejscowości Podjenin. Zagospodarowanie przestrzenne; decyzje o warunkach zabudowy 

wydano 147, decyzje środowiskowe 11. Dokumenty planistyczne; studium uwarunkowań 

zagospodarowania terenu 1, plany zagospodarowania przestrzennego 17.  

Inwestycje, modernizacje i remonty w roku 2023,to: Budowa budynku Centrum Opiekuńczo-

Mieszkalnego w Racławiu, budowa infrastruktury sportowej w Jenińcu, przebudowa sali 

wiejskiej we Włostowie. Inwestycje, modernizacje i remonty w roku 2023, to: Przebudowa 

obiektów użyteczności publicznej, poprawa bezpieczeństwa przeciwpowodziowego poprzez 

budowę dróg gminnych etap II, budowa chodników dla pieszych i doświetlenie miejscowości 

Stanowice i Racław.  Tereny inwestycyjne; w Motylewie o powierzchni 3,97 ha., w Łupowie o 

pow. 9,36 ha w Racławiu 2, 292,23 ha. w Lubczynie 1,24 ha. w Bogdańcu przy ulicy Pocztowej 

1, 52ha i 0,6 ha. Prowadzenie zadania oświatowego, to 21,574,298,63 gr w tym subwencja 

oświatowa 14.285.599,64 zł i udział własny gminy to 7.288.698,99 gr. Liczba uczniów 847, 

liczba oddziałów 76, zatrudniono 149 osób, z czego 128,76 etatów. Stypendia socjalne,  

z pomocy materialnej skorzystało 29 dzieci na kwotę 26. 351.41 zł, w tym dotacja 20.913.17 

gr.. Stypendia szkolne dla uczniów z Ukrainy; pomoc materialną uzyskało 6 uczniów na kwotę 

7.528 zł finansowane z budżetu Państwa. Stypendium motywacyjne  przyznano dla 42 uczniów 

na kwotę 14.700 zł., udzielono refundacji kosztów kształcenia młodocianych dla 4 firm na 

kwotę 38.324,68 zł. Dokształcanie i doskonalenie zawodowe nauczycieli, to koszt 33.563,88 

zł., z którego skorzystało 12 nauczycieli. Dowóz uczniów do szkoły, to koszt  587.518,42 zł z 

którego skorzystało 150 uczniów. Dożywianie dzieci; 351 dzieci, w tym 143 w szkołach, 208 

w przedszkolach. Opieką świetlicową  objęto 297 dzieci. Gminna Biblioteka Publiczna 

zatrudniała 6 osób, co stanowi 5,25 etatu. Wsparcie Ośrodka Pomocy Społecznej poprzez pracę 

socjalną była wykonana dla 146 rodzin. Dofinansowanie 371.035 zł, opieką asystenta rodziny 

objęto 13 rodzin. W roku 2023 wydano 84 karty dużej rodziny. Środowiskowy Dom 

Samopomocy w Krzyszczynce; to 25 uczestników, koszt prowadzenia placówki w 2023 

wyniósł 769.073,78 gr. w 100% finansowany z budżetu państwa. Centrum opiekuńczo-

mieszkalne; 20 osób, koszt prowadzenia placówki w 2023r., to 300.696,25 gr. Wsparcie osób 

z niepełnosprawnością; objętych było 12 osób. Koszt wsparcia wyniósł 45.879,78 zł. z którego 

pokryto  rehabilitację i dowóz dzieci do placówek oświatowych, oraz dofinansowanie do 

turnusów rehabilitacyjnych.  Zwierzęta bezdomne; koszt prowadzenia zadania to 95. 875,81 zł, 

z którego pokryto koszty związane z interwencją, opieką weterynaryjną, wyłapywaniem 
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zwierząt, pobyt w schronisku, karma dla kotów, sterylizacja. Organizacje pozarządowe 

udzielono dotację w wysokości 18.483,48 zł dla dwóch stowarzyszeń tj.: działania na rzecz 

seniorów i turystyki lokalnej. Rozwiązywanie Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałanie Narkomanii; Kwota wydatkowana w 2023 roku to 164.526,33 zł.,obejmowała 

zajęcia dla dzieci i młodzieży, zakup wyposażenia i sprzętu do zajęć, badania pod kątem 

uzależnienia, pobyt w schronisku, diety członków komisji. W 2023r. zajmowaliśmy się 

utylizacją azbestu, koszt prowadzenia zadania w ubiegłym roku to 52.464,35 zł., dotacja 

21.109,20 zł. Usunięto 2.845,90 m2 azbestu. Skorzystało z tego dofinansowania 12 

gospodarstw domowych. Rewitalizacja; W czwartym kwartale ubiegłego roku przystąpiono do 

prac nad opracowaniem programu rewitalizacji na kolejne lata. Gospodarka niskoemisyjna; 

Zamontowano 12 lamp oświetlenia ulicznego.  W roku 2023 w skład Rady Gminy wchodziło 

15 osób, 5 komisji stałych tj: Komisja: Budżetu i  Spraw Gospodarczych, Socjalno-Komunalna, 

Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska, Rewizyjna, Skarg, Wniosków i Petycji. 

Podjęto 88 uchwał. W roku 2023 nie zgłoszono skarg i petycji. Dziękuję bardzo.  

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady –  poinformowała, iż zgodnie z art. 28aa ust. 

6,7,8 ustawy o samorządzie gminnym  (Dz.U. z 2024r. poz. 609 ze zm.) w debacie nad 

raportem o stanie gminy głos mogą zabierać mieszkańcy. Osoba, która chciałaby wziąć udział 

w debacie, składa do Przewodniczącego Rady Gminy Bogdaniec pisemne zgłoszenie, poparte 

podpisami co najmniej 20 osób. Zgłoszenie powinno być złożone najpóźniej w dniu 

poprzedzającym dzień, na który została zwołana sesja absolutoryjna, podczas której odbędzie 

się debata nad raportem o stanie gminy. Mieszkańcy będą dopuszczeni do głosu w/g kolejności 

zgłoszenia. Zabrać głos w debacie może maksymalnie 15 osób.  

 

Brak zgłoszeń mieszkańców chętnych zabrać głos w debacie. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady, poprosiła o wnioski komisji. 

 

Karolina Tomczyszyn – Komisja Budżetu i Spraw Gospodarczych – Komisja  

w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawiony raport o stanie gminy za rok 2023. 

 

Edyta Kiełpińska – Przewodnicząca Komisji Socjalno-Komunalnej – Komisja                   

w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawiony raport o stanie gminy za rok 2023. 

 

 Arkadiusz Grzegorczyk – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska - Komisja w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawiony raport  

o stanie gminy za rok 2023. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady – przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

udzielenia Wójtowi Gminy Bogdaniec wotum zaufania, który został przyjęty przez Radę 

Gminy jednogłośnie w głosowaniu jawnym, (w załączeniu w załączeniu). 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady – złożyła gratulacje Panu Wójtowi z tytułu 

udzielenia wotum zaufania. 



35 

 

 

Tomasz Kwiatkowski – Wójt Gminy – podziękował Radzie i Wójtowi poprzedniej 

kadencji, wszystkim pracownikom urzędu gminy, kierownikom jednostek organizacyjnych, 

sołtysom za realizację zadań w omawianym raporcie oraz Radnym za udzielenie wotum 

zaufania. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady- dziękuję bardzo, przechodzimy do punktu 

23. Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego za rok 2023, bardzo proszę Panią 

Skarbnik. 

 

Ad. 23 

Dagmara Jastrzębska – Skarbnik Gminy - przedstawię Państwu sprawozdanie  

z wykonania budżetu za 2023 rok w formie prezentacji. Rada Gminy Bogdaniec uchwałą nr 

43.320 na 2022 rok z dnia 19 grudnia 2022 roku przyjęła budżet gminy, który stanowił podstawę 

gospodarki finansowej na 2023 rok. Dochody majątkowe stanowiły 5 milionów 540 tysięcy, 

dochody bieżące 31 milionów 423 tysiące 323 zł. Natomiast wydatki majątkowe to 6 milionów 

379 tysięcy, a wydatki bieżące 30 milionów 463 tysiące 323 zł. W trakcie roku budżet gminy 

uległ zmianom wskutek decyzji wojewody lubuskiego zmieniających planowanie wysokości 

dotacji, informacji ministra finansów zmieniających planowane kwoty dochodów, informacji 

lubuskiego kuratora oświaty przyznających dotacje na zadania własne. wprowadzenia do 

budżetu pozyskanych środków dodatkowych, wpływów z podatków i opłat lokalnych. Zmiany 

wprowadzono siedmioma uchwałami Rady Gminy i trzydziestoma jednym zarządzeniami 

wójta. Po uwzględnieniu zmian wprowadzonych w ciągu roku budżet gminy na koniec 2023 

roku prezentuje się następująco. Dochody majątkowe stanowią 5 milionów 848 tysięcy 126 

złotych i 50 groszy. Dochody bieżące 37 milionów 580 tysięcy 940 3 027 groszy, natomiast 

wydatki majątkowe to 8 572 210 i 22 grosze, a wydatki bieżące to 36 220 644 1069 zł. Dochody 

ogółem zostały wykonane w wysokości 43 429 069,77 zł, co stanowiło 95,17% planowanych 

dochodów rocznych. I stanowią dotacje na zadania zlecone. To jest ponad 8 mln zł. Subwencje 

13 534 340 35 tys. Dochody z majątku stanowiły tylko 415 678,49 zł. Udziały w podatkach  

6 619 218 zł. Wpływy z podatków i opłat 4 986 942,62 zł oraz pozostałe wpływy to ponad 4 

mln zł. Wydatki bieżące i wydatki majątkowe w 2023 roku po zmianach wynoszą 

44,792,854,91 zł, co stanowiło 91,93% ogółem planowanych wydatków rocznych. Wydatki 

bieżące to kwota 36,020,644,069 zł. Natomiast wydatki majątkowe stanowią 8 572 210 i 22 

groszy. Wydatki majątkowe i bieżące wykonanie ważniejszych zadań w 2023 roku. W dziale 

rolnictwo i łowiectwo kwota 936 854,40 zł dotyczyły zwrotu podatku akcyzowego zawartego 

w cenie oleju napędowego, utrzymanie i naprawa rowów, melioracji, opłaty 2% na rzecz izb 

rolniczych z wpływu z podatku rolnego, W dziale wytwarzanie i zaopatrywanie w energię 

elektryczną, gaz i wodę w kwocie 884 1119,68 zł dotyczyły sprzedaży węgla. Transport  

i łączność w kwocie 2 563 298,36 zł dotyczyły dotacji dla MZK w Gorzowie oraz dopłatę za 

transport zbiorowy, dotacji dla Zarządu Dróg Wojewódzkich, udział w utworzeniu przejścia dla 

pieszych w Jeninie i wydatki inwestycyjne na remont i budowę dróg gminnych. Gospodarka 

mieszkaniowa, gospodarka komunalna w kwocie 1,784 mln zł 1046,51 zł i dotyczyły 

utrzymania cmentarzy, oświetlenia ulic, placów i dróg, refundacji przy domowych 

oczyszczalni, usunięcia azbestu oraz wydatków inwestycyjnych remontu urzędu gminy. 
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Administracja publiczna Urzędy Naczelne Organów Władzy Państwowej, Bezpieczeństwa 

Publicznego, Obsługi Długu w kwocie 7 376 332,88 zł i dotyczą urzędy wojewódzkie 

wynagrodzenia i pochodne od wynagrodzeń dla pracowników realizujących zadania z zakresu 

administracji rządowej. Tu dotyczy dowodów osobistych, ewidencji ludności i USC. Starostwa 

powiatowe, dotacja na utrzymanie filii komunikacji w Bogdańcu, rad gminy, środki 

przeznaczone na diety, za udział w posiedzeniach komisji, sesji, obsługę sesji i obsługę biura 

rady. Administracja publiczna, wynagrodzenia i pochodne od wynagrodzeń, wynagrodzenia 

bezosobowe, ubezpieczenie mienie samochodów, odpisy na zakładowy fundusz świadczeń 

socjalnych, odsetki od kredytów i szkolenia pracowników. Wspólna obsługa jednostek 

samorządu terytorialnego, tu mówimy o oświacie. Pozostała działalność wpłaty diety Sołtysom, 

składki członkowskie do Stowarzyszenia Gminy Polskich Euroregion i składki członkowskie 

MG6. Oświata i wychowanie w kwocie 21 101 913 zł i 2 grosze i dotyczą finansowania czterech 

szkół i dwóch przedszkoli, dowożeniu uczniów do szkół, realizacja zadań wymagających 

stosowania specjalnej organizacji nauki i metod pracy dla dzieci w przedszkolach, oddziałach 

przedszkolnych, w szkołach podstawowych i innych formach wychowania przedszkolnego. 

Zapewnienia uczniom prawa do bezpłatnego dostępu do podręczników, materiałów 

edukacyjnych. Dokształcanie i doskonalenie nauczycieli, wydatki związane z utrzymaniem 

stołówki szkolnej i przedszkolnej. Wydatki majątkowe dotyczą inwestycji w budowę 

infrastruktury sportowej w Jeninie, Lubczynie i Jenińcu. Ochrona zdrowia, opieka społeczna, 

pozostała działalność w zakresie polityki społecznej i rodziny w kwocie 8 998 365 zł i 16 groszy 

i dotyczą utrzymania ośrodka zdrowia, zadania w zakresie pomocy społecznej, wspierania 

rodziny, świadczenia rodziny, świadczenia wychowawcze. Kultura i ochrona dziedzictwa 

narodowego, kultura fizyczna i sport w kwocie 1 147 924,90 zł dotyczą dotacji dla biblioteki, 

dotacji dla klubów sportowych, utrzymanie sal wiejskich oraz wydatki realizujące zakresie 

pożytku publicznego. Na ochronę zdrowia z budżetu w 2023 roku poniesiono wydatki w kwocie 

340 505 zł, 175 978,67 zł, utrzymanie ośrodka zdrowia oraz remont i doposażenie gabinetu 

stomatologicznego oraz 164 526,33 zł, przeciwdziałanie alkoholizmowi programy zwalczania 

narkomanii. Wydatki poniesione na pomoc społeczną wyniosły 3 miliony 925 tysięcy 766 

tysięcy i 80 groszy. Dotyczyły opłaty za pobyt osób z terenu gminy Bogdaniec w domach 

pomocy społecznej. Jest to kwota 444 tysiące 757 złotych i 89 groszy. Dotacja dla Ośrodka 

Środowiskowego Domu Samopomocy w Krzyszczynce to jest 771 498,26 zł. Natomiast 

zadania w zakresie przeciwdziałania przemocy w rodzinie realizowaliśmy program pod nazwą 

Mechanizm Norweski. Jest to 1 101 005 zł. Ośrodki pomocy społecznej, dotacja dla Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w kwocie 973 532,36 zł. Zasiłki okresowe stałe, składki na 

ubezpieczenie to kwota 358 648,96 zł. Natomiast usługi opiekuńcze, pomoc w dożywianiu 

to 276 324,33 zł. Wydatki bieżące poniesione z działu rodzina wyniosły 3.374.982,51 zł  

i dotyczyły świadczenia wychowawczego, świadczenia rodzinnego, wspieranie rodziny, system 

opieki nad dziećmi do lat trzech, karty dużej rodziny, opłacanie składek zdrowotnych i rodziny 

zastępcze. Na realizację wydatków w kulturze fizycznej przeznaczono kwotę 45 tys. zł,  

co stanowiło 100% rocznego planu. Środki przeznaczono na dotację dla klubów sportowych. 

17 tys. zł otrzymał Klub Sportowy Zjednoczenie Jeniniec, 6 tys. zł Stowarzyszenie na Rzecz 

Rozwoju Sportu Stanowice, 19 tys. zł Uczniowski Klub Sportowy Bogdanka i 3 tys. zł Polski 

Związek Wędkarski. Jak prezentuje się, Szanowni Państwo, nasz budżet na koniec roku 2023. 

Dochody wykonane to ponad 43 miliony. Wykonanie wydatków ogółem też ponad 44 miliony. 
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Wynik zamknął nam się deficytem 1 363 785,14 zł. Natomiast przychody budżetu ogółem 

wypracowaliśmy na 4,747,357,59 zł. Rozchody budżetu to wykup obligacji 1,4 mln zł. Stan 

środków na rachunku bankowym na koniec roku, 31 grudnia 2023, to 2,759,585,23 zł. Ogółem 

należności wymagalne z tytułu dochodów budżetowych na koniec 2023 roku to ponad 2,4 mln 

zł. Gmina Bogdaniec na koniec roku 2023 posiada zadłużenie w wysokości 5 milionów 300 

tysięcy. Na tę kwotę składają się zobowiązania w postaci emisji w obligacji oraz zaciągniętych 

kredytów. Kredyt zaciągnięty w PKO BP w 2018 roku, zadanie inwestycyjne. Do spłaty 

pozostało 1.3000.000 mln zł. W tym roku w 2024 zamykamy już ten kredyt. Następny kredyt, 

2 mln zł, który był brany w Domu Maklerskim, nie kredyt, wykup obligacji, emisja obligacji, 

w Domu Maklerskim Banku BPS SA, zobowiązanie z 2019 roku od przyszłego roku, po 500 

tysięcy będziemy ten kredyt spłacać. I taki sam kredyt tylko wzięty jest w banku GBS Barlinek 

Oddział Bogdaniec, też na 2 miliony. I też od przyszłego roku po 500 tysięcy będziemy spłacać. 

Szanowni Państwo tak prezentuje się nasz budżet na koniec 2023 roku.  

Przedstawię Państwu uchwałę nr 188/2024 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 4 kwietnia 2024r. w sprawie wydania opinii  

o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Bogdaniec za 2023 rok wraz z informacją o stanie 

mienia komunalnego, w której pozytywnie zaopiniowano  sprawozdanie z wykonania budżetu 

Gminy Bogdaniec za rok 2023 ( uchwała w załączeniu). 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady- dziękuję bardzo, czy są pytania lub uwagi 

do przedstawionego sprawozdania? nie widzę wobec tego proszę o wnioski komisji. 

 

Karolina Tomczyszyn – Komisja Budżetu i Spraw Gospodarczych – Komisja w 

głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione sprawozdanie. 

 

Edyta Kiełpińska – Przewodnicząca Komisji Socjalno-Komunalnej - Komisja  

w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione sprawozdanie. 

 

Arkadiusz Grzegorczyk – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska - Komisja w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione 

sprawozdanie.  

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady – przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 2023, który został przyjęty przez 

Radę Gminy jednogłośnie w głosowaniu jawnym, (w załączeniu w załączeniu). 

 

Dagmara Jastrzębska – Skarbnik Gminy-  Pragnę serdecznie podziękować Radzie za 

współpracę, za zaufanie, za odważne decyzje i za wyrozumiałość. Budżet gmin realizowaliśmy 

wspólnie z Radnym minionej kadencji, to z Państwem przygotowaliśmy projekt budżetu  

i razem go realizowaliśmy. Również chciałabym podziękować Pani Wójt za zaufanie, za pomoc 

w realizowaniu budżetu i że zawsze mogłam liczyć na Pani wsparcie. Dziękuję dyrektorom 

i kierownictwu. Wasza ciężka praca, zaangażowanie w codziennych obowiązkach były 

fundamentem budowania i realizowania budżetu. Bardzo dziękuję sołtysom za oszczędne 

realizowanie Waszych budżetów. Na koniec tylko powiem tyle, że Skarbnik to nie jest jedna 
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osoba. Skarbnik, to jest zespół wspaniałych dziewczyn, z którymi codziennie współpracuję. 

Bardzo im za to dziękuję. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady – dziękuję bardzo, przechodzimy do punktu 

24. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Bogdaniec, bardzo 

proszę Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o przedstawienie wniosku komisji. 

Ad. 24 

Andrzej Biniewski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformowała, 

 iż Komisja Rewizyjna Rady Gminy Bogdaniec po rozpatrzeniu: 

1/ sprawozdania finansowego gminy za rok 2023, 

2/ sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Bogdaniec za 2023r. wraz z opinią Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze o tym sprawozdaniu, 

3/ informacji o stanie mienia Gminy Bogdaniec, 

występuje z wnioskiem do Rady Gminy Bogdaniec o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy 

Bogdaniec.          

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady – zapoznała Radę z pozytywną opinią 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze dotyczącą wniosku Komisji Rewizyjnej 

Rady Gminy Bogdaniec w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Bogdaniec absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu Gminy za rok 2023 wyrażoną uchwałą Nr 325/2024 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 28 maja 2024r. w sprawie wydania 

opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Bogdaniec o udzielenie absolutorium dla 

Wójta Gminy Bogdaniec z tytułu wykonania budżetu za 2023 rok (uchwała w załączeniu). 

  

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - przedstawiła  projekt uchwały  

w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy Bogdaniec za 2023 rok, który 

został przyjęty przez Radę Gminy jednogłośnie w głosowaniu jawnym ( uchwała w załączeniu). 

 

Tomasz Kwiatkowski – Wójt Gminy -  Chciałbym podziękować przede wszystkim 

Radnym, którzy w roku ubiegłym działali tylko i wyłącznie dla dobra mieszkańców. To dla 

mnie zaszczyt, że mogłem w tym składzie z Wami w roku ubiegłym być. Chcę podziękować 

dla mojej poprzedniczki, Pani Krystyny Pławskiej, która zarządzała Urzędem Gminy w ten 

sposób, że ten budżet został prawidłowo wykonany, ale praca wójta to nie tylko jego zasługi,  

a to przede wszystkim zasługi współpracowników. Pani Skarbnik, chciałbym podziękować za 

tą pracę na rzecz i dla dobra gminy. Jak pani wspomniała, to nie tylko Skarbnik, ale jego 

wspaniały zespół, o czym mogłem się już przez te niespełna dwa miesiące przekonać. Tak, to 

prawda, to wspaniały zespół. Tym skromnym bukietem chciałbym podziękować Pani 

Sekretarz, chciałbym również podziękować za pracę na rzecz gminy Bogdaniec. Panie 

kierowniku, Panu również, ale tak jak pan dzisiaj powiedział, jak facet facetowi wręczy kwiaty, 

to będzie deszcz padał, więc nie chcemy popsuć tej pogody. Jeszcze raz Państwu dziękuję. 

 

Jolanta Dauksza – Sekretarz – zaangażowanie wszystkich pracowników w Urzędzie 

Gminy nie byłoby takich efektów. Oczywiście dziękuję takiej Radzie, która zawsze zgodnie i 

dla mieszkańców podejmuje słuszne decyzje. Bardzo serdecznie dziękuję. Dziękuję też 
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sołtysom wieloletnim, którzy naprawdę działają na rzecz swoich małych ojczyzn, swoich 

sołtys. Dziękuję wam serdecznie bardzo. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - w imieniu całej Rady Gminy złożyła 

gratulacje Panu Wójtowi z tytułu udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy.  

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady – dziękuję bardzo, przechodzimy do punktu 

25. Podjęcie uchwały w sprawie wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający 

się o uzyskanie zezwolenia w zakresie ochrony przed bezdomnymi zwierzętami, prowadzenia 

schronisk dla bezdomnych zwierząt, a także grzebowisk i spalarni zwłok zwierzęcych i ich 

części na terenie gminy Bogdaniec, bardzo proszę Panią Sekretarz Jolantę Daukszę 

o przedstawienie projektu uchwały. 

 

Jolanta Dauksza – Sekretarz Gminy - Przedsiębiorca, który zamierza prowadzić 

działalność na terenie naszej gminy w zakresie ochrony przez bezdomnymi zwierzętami, 

prowadzenia schroniska, grzebowiska i spalarni zwłok zwierząt musi uzyskać zezwolenie. 

Zezwolenie wydaje wójt gminy, ale na podstawie wymagań określonych przez Radę. W tym 

przedłożonym projekcie macie Państwo trzy załączniki, gdzie określamy wymagania dla 

ochrony przed bezdomnymi zwierzętami, drugi załącznik prowadzenia schroniska i trzeci 

grzebowiska i spalarni. Jeśli chodzi o takie ogólne wymaganie, jakie powinien przedsiębiorstwa 

spełnić, to przede wszystkim prowadzić zarejestrowaną działalność, dysponować 

specjalistycznymi urządzeniami i pojazdem do przewozu zwierząt, zapewnić opiekę 

weterynaryjną, posiadać doświadczenie i przeszkoloną kadrę oraz nie może być karany. Jeśli 

Państwo macie jeszcze pytania, bardzo proszę, postaram się odpowiedzieć. 

 

 Karolina Tomczyszyn – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Spraw Gospodarczych - 

Komisje podjęły decyzję o wykreślenie paragrafu 4 i usunięcie załącznika nr 3 do tego projektu 

uchwały oraz z paragrafu 5 usunięcie cyfry 3. oraz zmianę brzmienia uchwały na w sprawie 

wymagań, jakie powinien spełnić przedsiębiorca obiegający się o uzyskanie zezwolenia  

w zakresie ochrony przed bezdomnymi zwierzętami, prowadzenia schronisk dla bezdomnych 

zwierząt na terenie gminy Bogdaniec. I tutaj uzasadniliśmy już na komisji, dlaczego taką 

decyzję podjęliśmy. Jest, to formalny wniosek.  

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady- dziękuję bardzo, czy są jeszcze jakieś 

pytania lub uwagi do przedstawionego projektu uchwały? nie widzę wobec tego proszę o 

wnioski komisji. 

 

Karolina Tomczyszyn – Komisja Budżetu i Spraw Gospodarczych – Komisja wnioskuje 

o wykreślenie paragrafu 4 i usunięcie załącznika nr 3 do tego projektu uchwały oraz z paragrafu 

5 usunięcie cyfry 3. oraz zmianę brzmienia uchwały na w sprawie wymagań, jakie powinien 

spełnić przedsiębiorca obiegający się o uzyskanie zezwolenia w zakresie ochrony przed 

bezdomnymi zwierzętami, prowadzenia schronisk dla bezdomnych zwierząt na terenie gminy 

Bogdaniec. 
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Edyta Kiełpińska – Przewodnicząca Komisji Socjalno-Komunalnej - Komisja  

o wykreślenie paragrafu 4 i usunięcie załącznika nr 3 do tego projektu uchwały oraz z paragrafu 

5 usunięcie cyfry 3. oraz zmianę brzmienia uchwały na w sprawie wymagań, jakie powinien 

spełnić przedsiębiorca obiegający się o uzyskanie zezwolenia w zakresie ochrony przed 

bezdomnymi zwierzętami, prowadzenia schronisk dla bezdomnych zwierząt na terenie gminy 

Bogdaniec. 

Arkadiusz Grzegorczyk – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska - Komisja o wykreślenie paragrafu 4 i usunięcie załącznika nr 3 do tego projektu 

uchwały oraz z paragrafu 5 usunięcie cyfry 3. oraz zmianę brzmienia uchwały na w sprawie 

wymagań, jakie powinien spełnić przedsiębiorca obiegający się o uzyskanie zezwolenia  

w zakresie ochrony przed bezdomnymi zwierzętami, prowadzenia schronisk dla bezdomnych 

zwierząt na terenie gminy Bogdaniec. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - proszę Państwa przystępujemy  

do przegłosowania wniosku wypracowanego przez komisje. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady – stwierdzam, że wniosek o wykreślenie 

paragrafu 4 i usunięcie załącznika nr 3 do tego projektu uchwały oraz z paragrafu 5 usunięcie 

cyfry 3. oraz zmianę brzmienia uchwały na w sprawie wymagań, jakie powinien spełnić 

przedsiębiorca obiegający się o uzyskanie zezwolenia w zakresie ochrony przed bezdomnymi 

zwierzętami, prowadzenia schronisk dla bezdomnych zwierząt na terenie gminy Bogdaniec 

został przyjęty jednogłośnie głosowaniu jawnym. 

 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady – przystępujemy do głosowania całego 

projektu uchwały z uwzględnieniem wprowadzonych zmian. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady – stwierdzam, że uchwała w sprawie 

wymagań, jakie powinny spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia 

w zakresie ochrony przed bezdomnymi zwierzętami, prowadzenia schronisk dla bezdomnych 

zwierząt na terenie gminy Bogdaniec została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym 

(uchwała w załączeniu). 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady – dziękuję bardzo, przechodzimy do punktu 

25. Przyjęcie protokołu z przebiegu II Sesji Rady Gminy Bogdaniec. 

 

Ad. 25 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - każdy z Radnych miał możliwość 

zapoznania się z protokołem w związku z tym przystępujemy od razu do głosowania. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady – stwierdzam, że protokół z przebiegu II 

sesji Rady Gminy Bogdaniec został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady – dziękuję bardzo, przechodzimy do punktu  
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26. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Ad. 26 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady  - Czy ktoś z Państwa Radnych w tym 

punkcie chciałby zabrać głos? Proszę. 

  Radna - Renata Suchecka - Ja mam takie pytanie. Kiedy rozpocznie się remont drogi 

Chwałowice-Jasieniec?  

 

Marcin Mieczkowski – Kierownik RIT – udzielając odpowiedzi -  Jesteśmy właśnie  

na końcu akceptacji dokumentacji. Wykonawca składa dokumentację do Starostwa do 

ogłoszenia. Myślę, że około miesiąca, i ruszamy z inwestycją. Zakończenie zgodnie z umową 

do listopada . Dziękuję bardzo. 

 

Radna Edyta Kiełpińska – poinformowała, iż złożyła interpelację w sprawie poprawy 

funkcjonowania Ośrodka Zdrowia w Bogdańcu, mieszkańcy proszą o dostęp do świadczeń 

zdrowotnych w godzinach popołudniowych, chociaż raz w tygodniu. 

 

Radna Małgorzata Buryn - Czy wiadomo, kiedy będzie przywrócona poprzednia linia 

autobusowa?  

 

Tomasz Kwiatkowski – Wójt Gminy – udzielając odpowiedzi - jutro jest otwarcie tej 

drogi. Myślę, że niespodzianki tam żadne nas nie spotkają. Również ze względu też na 

ponoszone koszty komunikacji musi powrócić natychmiast. 

 

Radna Małgorzata Buryn - mieszkańcy pytają o drogę powiatową, Stanowice-Lubno, 

czy jest planowany jakiś remont, jakaś data wyznaczona, termin?. 

 

Tomasz Kwiatkowski – Wójt Gminy – udzielając odpowiedzi -  to jest właśnie ta droga, 

o której wspomniałem wcześniej, gdzie Starostwo 70% oczekuje wkładu z naszej strony. Jakie 

decyzje podejmie Pan Starosta? No to jakby czekamy też na nie. Nas tak jak wspomnieliśmy, 

najzwyczajniej w świecie na taki wzrost 700 tysięcy na milion 200 nie stać.  

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Czy w tym punkcie ktoś jeszcze z Państwa 

radnych chciałby zabrać głos? Nie słyszę. W związku z tym przechodzimy do punktu 

ostatniego. Sprawy różne. Wnioski, informacje.  

 

Ad. 27 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady – Proszę.  

 

Radny Andrzej Biniewskiemu - Szanowni Państwo, Radni zgodnie z ustawą  

o samorządzie gminnym obowiązany jest się kierować dobro wspólnoty samorządowej gminy. 

Radny powinien utrzymywać stałą więź z mieszkańcami gminy oraz ich organizacjami, a w 

szczególności przyjmować zgłoszone przez mieszkańców gminy postulaty i przedstawiać je 

organom gminy do rozpatrzenia. Dlatego postanowiłem pełnić dyżury w swoim okręgu 
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wyborczym, na które zapraszam mieszkańców gmin, aby mieli możliwość rozgłaszania 

postulatów istotnych dla swojego miejsca zamieszkania. W dniu 17 czerwca 2024 roku 

pełniłem pierwszy dyżur, na którym okazało się, że jest dużo spraw, które wymagają poprawy 

lub wprowadzenia zmian. Postulaty mieszkańców Racławia zostały przedstawione w formie 

interpelacji która została złożona Przewodniczącej Rady Gminy Bogdaniec. Dzisiaj, to zostało 

złożone na piśmie. W swoim okręgu wyborczym dyżur taki już pełniła Pani Przewodnicząca, 

jak wiem. Tutaj też pani radna, pani Renata Suchecka też ma planowany taki dyżur. Dlatego 

tak tutaj chciałem się zwrócić z takim apelem może do pozostałych radnych, żeby przemyśleli, 

czy też nie wprowadzić takie dyżury w swoich okręgach wyborczych, bo wiadomo dyżury są 

też wprowadzone tutaj w gminie, ale mieszkańcom danych miejscowościach będzie bliżej tego. 

Takie moja propozycja do przemyślenia. Dziękuję.  

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Ja też uważam, że to bardzo dobry pomysł. 

Tak jak pan Biniewski wspomniał, ja już miałam taki dyżur 10 czerwca i w związku z tym 

dyżurem także mam tutaj interpelację, którą już złożyłam. Chodzi o drogę powiatową od 

Bogdańca do Gostkowic, o wykarczowanie zarosili, które są bardzo niebezpieczne i stwarzają 

zagrożenie w ruchu drogowym. 

 Czy jeszcze ktoś z Państwa w tym punkcie chciałby zabrać głos? Nie słyszę. Ja wiem, 

Panie Wójcie, że my już rozmawialiśmy o wyborach sołtysów na Komisji, ale nie było 

sołtysów. Teraz są z nami, co możemy przekazać? że w najbliższym czasie, w lipcu, czy w 

późniejszym terminie będą wybory sołtysów?  

 

Tomasz Kwiatkowski – Wójt Gminy – udzielając odpowiedzi, analizujemy 

i z pewnością wcześniej wyprzedzając tę informacje Państwu podam.  

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Dziękujemy bardzo. Czy ktoś z Państwa 

jeszcze chciał w tym punkcie zabrać głos?  

Proszę bardzo, Pani Sołtys.  

 

Wanda Pielecha – Sołtys sołectwa Łupowo - proponuję, żeby wybory się odbyły zaraz 

po wakacjach, dlatego że teraz bardzo dużo mieszkańców wyjeżdża na urlopy i żeby nie byli 

zdziwieni, że to zrobili w wakacje. No ale, to zależy od pana wójta, jak on zadecyduje. 

Dziękuję.  

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Dziękujemy bardzo. Nie słyszę więcej 

głosów. W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów dzisiejszych obrad zamykam trzecią 

sesję Rady Gminy Bogdaniec. Bardzo serdecznie dziękuję za przybycie i za aktywny udział. 

 

Na tym obrady III Sesji Rady Gminy Bogdaniec. Zakończono 19:26. 

Protokołowała: Lewandowicz Małgorzata. 

 

 

 

 


